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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 
 
Datum 2023-05-09 

 

Tid Kl. 08:30 – 16.40 

 

Plats A-salen 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 

Övriga   

Närvarande Niklas Nordén, kommundirektör, §§ 95 - 110 

Siv Sjödin, sekreterare, §§ 95 - 110 

 Ann-Katrin Lundin, socialchef, § 95 

Örjan Abrahamsson, skolchef, § 95 

Linn Einhem, Suicid Zero, Kommunförbundet §95 
Paula Landqvist Suicid Zero, Kommunförbundet §95  

Roger Lundin, VD Solatum Hus och Hem § 95 
  

 

  

 

  

  

 

  

       

     

Underskrifter Protokollet undertecknas elektroniskt av 

 

 Sekreterare Siv Sjödin  ................................................... §§ 95 - 110 

 
 Ordförande Johan Andersson (C)  .................................. §§ 95 – 98, 100 – 110 

 

 Ordförande Birgitta Häggkvist ....................................... § 99 

  

 Justerare Lillemor Edholm (S)  .................................. §§ 95 – 110 

 
  

 
 

 

   
 

Bevis om justering 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala 

anslagstavla, www.solleftea.se   
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 
Närvaro- och tjänstgöringslista 

Namn När- 

varo 

Tjg. 

ers. 

Jäv Reservation Anteckning 

§  
98 

§ 
99 

§ 
104 

  §  
110 

  § 
 

§  § § 
 

Ledamöter 

Johan Andersson (C) X   J        

Maria Wennberg (C) X           

Fredrik Granholm (C) X  J         

Monica Tirri (C) X           

Jerry Mähler (C) X           

Therese Kårén (C) X           

Birgitta Häggkvist (VI) X X J        Ordförande. § 99 

Ulrika Bergman (VI) X           

Kjell-Åke Sjöström (V) X           

Ulrika Frestadius (M) X           

John Åberg (S) X  J  R R      

Lillemor Edholm (S) X    R R      

Mattias Ahlenhed (S) X    R R      

Lena Österlund (S) X    R R      

Tommy Nilsson (SD) -           

Ersättare 

Joel Ölund (C) X           

Andreas Jonsson (C) -           

Kristina Eriksson (C) -           

Daniel Rehnberg (C) X           

Emelie Wrede (C) X           

Jörgen Åslund (Vi) X  J         

Maria Eriksson (Vi) -           

Diana Nilsson (V) -           

Jörgen Andersson (V) X           

Ronnie Larsson (KD) X           

Jack Åkerlund (S) X           

Susanne Lindahl (S) X           

Mikael Sjölund (S) X           

Lisa Wenman (S) X          t.o.m §100 

Pär Gottvall (SD) X X          

 

Linus Källgren (LPo) -           

 

Gunilla Fluur (LPo) X           
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Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

Ärendelista 

 
§ 95 Dnr KS 2/2023 

Muntliga informationer…………………………………………………………………………… 6 

 

§ 96 Dnr KS 69/2023 

Remiss Rapport Statens ansvar för det svenska flygplatssystemet – för tillgänglighet och  

beredskap (Ds 2023:3) ..................................................................................................................... 8  

 

§ 97 Dnr KS 163/2023 

Remiss Kommissionens förslag om nytt körkortsdirektiv och direktivet om vissa körkorts-

återkallelsers effekt inom unionen ................................................................................................... 10 

  

§ 98  Dnr KS 132/2023 

Ansvarsfrihet 2022 Höga Kusten Airport ........................................................................................ 12 

 

§ 99 Dnr KS 150/2023 

Ansvarsfrihet 2022 kommunalförbundet Partnerskap Inland Akademi Norr .................................. 13  
 

§ 100 Dnr KS 9/2022 

Verksamhets- och ekonomisk uppföljning per mars månad 2023 ................................................... 15 

 

§ 101  Dnr KS 335/2022 

Svar på motion Motordriven ungdom, del 2 .................................................................................... 17 

  

§ 102 Dnr KS 333/2022 

Svar på Motion Plusboende, Näsåker .............................................................................................. 20 

 

§ 103 Dnr KS 51/2023 

Svar på motion - Inventera den "kommunala matsäkerheten" ......................................................... 23 

 

§ 104 Dnr KS 365/2022 

Svar på motion - Näridrottsplats på Remsle .................................................................................... 26 

 

§ 105 Dnr KS 72/2022 

Redovisning av genomfört internkontrollarbete 2022 ..................................................................... 28 

 

§ 106 Dnr KS 103/2023 

Internkontrollplan 2023 .................................................................................................................... 30 

 

§ 107 Dnr KS 4/2023 

Delgivningar .................................................................................................................................... 32 

 

§ 108 Dnr KS 14/2023 

Delegeringsbeslut ............................................................................................................................. 33 

 

§ 109 Dnr KS 8/2023 

Valärenden ....................................................................................................................................... 34 
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§ 110 Dnr KS 171/2023 

Initiativärende Kommunal transparens i Sociala media ................................................................... 35 
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

 
Val av justerare 
Lillemor Edholm (S) väljs att justera protokollet.  

 

 

Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställs.  
 

 

Anmälan av protokoll 

Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 

 

- Utskottet för Vård och Omsorg, 2023-04-05 

- Utskottet för Samhällsutveckling, 2023-04-17 

- Allmänna utskottet, 2023-04-18 

- Utskottet för Vård och Omsorg, 2023-04-19 

- Utskottet för Unga och Lärande, 2023-04-20 

 

Läggs till handlingarna. 
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

§ 95 Dnr KS 2/2023 

 
Muntliga informationer 
 
Beslut 
Informationerna noteras. 

 

Ärendebeskrivning 

Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande.  

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

 

Niklas Nordén, kommundirektör 

Informerar om: 

• Räddningstjänsten; 10 maj klockan 10.00 sker uppstart av Räddningsregion 

MittNorrland, ett räddningsledningssystem för kommunal räddningstjänst i 

Västernorrlands län och Jämtlands län samt kommunerna i samverkans-

organisationen R10.  

14 räddningstjänstorganisationer i 25 kommuner och totalt 82 räddningstjänst-

stationer samordnas från Östersund eller Sundsvall. På båda platserna är 

verksamheten samordnad med SOS Alarm. Räddningsregion MittNorrland stärker 

ytterligare vår förmåga att hantera komplexa, samtidigt pågående och långvariga 

insatser. Detta sker genom avtalssamverkan – räddningstjänsten i Sollefteå är kvar.  

  

• Din Tur – Stadstrafik. Idag finns två stadslinjer i centrum 06.00 – 18.00 (Linje 345 

och 362). Det är ett lågt nyttjande. Din Tur tittar på olika varianter för att öka 

tillgängligheten för resenärer och därmed bidra till ett ökat resande. 

 

Ann-Katrin Lundin, socialchef 

Informerar om: 

• Det är ett ansträngt vikarieläge inför sommaren inom flera verksamheter. 

• Sommarbonus erbjuds ordinarie personal som flyttar sin semester utanför vecka  

24 -33 samt vikarierande personal om de arbetar minst 8 veckor. 

• Erfarenhetsutbyte med Skellefteå gällande belöningssystem för personal som tipsar 

om en vikarie som börjar jobba i verksamheten. Ännu inget beslut i Sollefteå. 

 Vård- och social omsorg 

• Arbetsmarknadsenheten, AME utför inte gräsklippning i år. Hänvisning till privata 

aktörer. 

• Personalpoolen, inom funktionsstöd, utökas med 8 personer för att täcka 

vikariebehov med ordinarie personal. 

• Ökad efterfrågan av individstöd inom socialpsykiatrin. 

• Särskilt statsbidrag för omställning God- och nära vård på Landsbygd till norrlänen 

under 2023–2025 för fyra regioner och 15 kommuner:  
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Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

 

• Information från nätverk psykisk (o)hälsa som ger en samlad bild av ökad psykisk 

ohälsa i alla åldrar. Fler säger ifrån sig insatser. Fler våld i nära relation och 

suicidförsök. Fler frågor om hur man anmäler oro för andra.   

• Fritidsbanken är en succé. 3000 utlånade artiklar i år, mest vecka 6-10. Även denna 

sommar flyttar Fritidsbanken ut till Sommarboden. 

 

Örjan Abrahamsson, skolchef 

Informerar om:  

• Antagningsläget Sollefteå Gymnasium – 80% av eleverna väljer Sollefteå 

Gymnasium. 

• Skolverket har gett klartecken för start av ett fjärde tekniskt år, TE4. Praktikplatser 

(APL) behövs. Kontakter har tagits med branschen. Frågan varit uppe i 

programrådet för El- och energiprogrammet.  

• Samverkansavtalet – samverkansprislistan påverkats när programpris höjs. 

• Behöriga lärare; Rekrytering pågår och även arbetet med att lärare ska undervisa 

utifrån behörighet. 

• Information från möte i Junsele med anledning av utflytten ur Gula skolan.  

 

Linn Einhem och Paula Landqvist från Suicid Zero (Kommunförbundet)  

Informerar om:  

• Projektet och de utbildningar som pågår i länet inom ramen för En nollvision för 

suicid.  

• En länsgemensam plan för Suicidprevention 2023, för länets kommuner och region 

Västernorrland, är under framtagande.  

 

Roger Lundin, Solatum Hus & Hem 

Informerar om: 

• Vakanser, lägenheter; Uthyrningsgrad 95%. (mål 97%). 

• Höga vakanser i Långsele och Ramsele I Sollefteå är tendensen att större och dyrare 

lägenheter är svårare att hyra ut. 

• Pågående projekt  

• Redogör för nuvarande personalsituation  

• Bolagsstämman har genomförts och ny styrelse är på plats. 
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

§ 96 Dnr KS 69/2023 

 
Remiss av rapporten Statens ansvar för det svenska flygplats-
systemet – för tillgänglighet och beredskap (Ds 2023:3)  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

att anta förvaltningens förslag till remissyttrande som sitt eget med följande tillägg; 

 

Denna fråga är av en så stor betydelse att det hade varit önskvärt med en större utredning – 

där vissa nu icke berörda aspekter ingår. Lämpligtvis i en kommitté-form och som leder till 

ett SOU. 

 

Ärendebeskrivning  

Sollefteå kommun har beretts möjlighet att senast den 23 maj 2023 yttra sig över rapporten 

Statens ansvar för det svenska flygplatssystemet – för tillgänglighet och beredskap. 

 

Förvaltningens redogörelse 

Sollefteå kommun anser att utredningens förslag i många delar är väl underbyggda och 

välkomna. Kommunen anser dock att utredningen tyvärr är undermålig och ofullständig i 

vissa delar: 

 

Många förslag, bland annat om att allmän trafikplikt ska upphöra på vissa linjer, är inte 

utredda, underbyggda eller motiverade överhuvudtaget. 

 

• Vidare återstår det enligt kommunens förmenande alltför många ytterligare 

utredningar. 

• Utredningen saknar framtidsperspektiv. Med det oroliga världsläge vi sett under senare 

tid bör man vara försiktig med att lägga ner väl fungerande verksamheter. Särskilt 

sådana som är svåra att återuppväcka. 

• Utredningen tar inte några regionpolitiska hänsyn 

• Försvarets behov är inte närmare utrett 

• Utredningen saknar risk- och konsekvensanalys beträffande upphörande av allmän 

trafikplikt. 

• Sverige behöver ett mer flexibelt system för trafikplikt, ett system som tar hänsyn till 

tillväxtfaktorer samt förändringar oh osäkerheter i omvärlden. Utredningen saknar 

omvärlds- och framtidsanalys. 

 

Av remissvaret framkommer Sollefteå kommuns synpunkter gällande 

- Utredarens förslag beträffande allmän trafikplikt på Kramfors – Sollefteå flygplats 

- Konsekvenser för Sollefteå kommun 

- Tillväxt 

- Besöksnäring 
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- Höga Kusten Airports potential 

- Utredarens konsekvenser för Västernorrlands län 

- Utredarens förslag beträffande Sundsvall-Timrå flygplats 

- Beredskapsflygplatser 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Remissyttrande Remiss av rapporten Statens ansvar för det svenska 

flygplatssystemet – för tillgänglighet och beredskap. DS 2023:3 

Försvarets yttrande om behov av flygplats, bilaga till yttrandet – Remissvar statens ansvar 

för det svenska flygplatssystemet DS2023:3  

Remiss av rapporten Statens ansvar för det svenska flygplatssystemet – för tillgänglighet 

och beredskap, DS 2023:3. Dnr LI2023/01786. 

Regeringskansliet, Landsbygds- och infrastrukturdepartementet; Statens ansvar för det 

svenska flygplatssystemet, För tillgänglighet och beredskap DS 2023:3 

 

Beslutsplanering 

Kommunstyrelsen 2023-05-09 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår  

Kommunstyrelsen besluta 

 

att anta förvaltningens förslag till remissyttrande som sitt eget. 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut under mötet 

Mattias Ahlenhed (S) med bifall av John Åberg (S), yrkar på ett tillägg enligt följande: 

Denna fråga är av en så stor betydelse att det hade varit önskvärt med en större utredning – 

där vissa nu icke berörda aspekter ingår. Lämpligtvis i en kommitté-form och som leder till 

ett SOU. 

Jerry Mähler (C) och Fredrik Granholm (C) bifaller yrkandet. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag med tilläggsyrkande enligt Mattias Ahlenhed (S) och John Åberg (S) förslag smed 

bifall av Jerry Mähler (C) och Fredrik Granholm (C). Finner så. 
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§ 97 Dnr KS 163/2023 

 
Remiss: förslag till nytt körkortsdirektiv och vissa körkorts-
återkallelsers effekt inom unionen   

 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

 

att anta yttrandet som sitt eget  

 

Ärendebeskrivning 

EU-kommissionen har lämnat ett förslag till nytt körkortsdirektiv. Förslaget påverkar 

många ungdomar i Sollefteå kommun som idag äger A-traktorer.  

 

Förvaltningens bedömning  

I mars lämnade EU-kommissionen sitt förslag om ett nytt körkortsdirektiv med bland annat 

konsekvenser för A-traktorer. Kommissionens förslag till nytt körkortsdirektiv innebär en 

möjlighet för länderna att tillåta körkortsinnehavare med ett så kallat B1-körkort att köra en 

personbil med en totalvikt på upp till 2 500 kg och med en begränsad hastighet på 45 km/h. 

B1-körkortet är tänkt för ungdomar från 16 år upp till maximalt 21 år. För att ta B1-körkort 

ska det krävas att man genomgår ett förarprov, det vill säga teoriprov och körprov. 

 

Förvaltningen är positiva till åtgärder som innebär ökad säkerhet och trafikkunskaper hos 

ungdomar. Men ser samtidigt en farhåga att de nya kraven kommer att innebära radikalt 

högre kostnader för ungdomar som har A-traktorer.   

 

Idag krävs ett AM-körkort för att framföra en A-traktor vilket kostar ca 5000 kr. Ett vanligt 

B-körkort kan kosta uppemot 20 000 kronor. Hamnar kostnaden för ett B1 körkort på 

samma nivåer som för ett vanlig B-körkort innebär det en kraftig kostnadsökning för 

många ungdomar.  

 

Förvaltningen anser att detta bör vara en aspekt som regeringen tar i beaktande i 

förhandlingen med EU-kommissionen. Att förslagen ska utformas så att kostnaderna för 

det tidsbegränsade B1-körkortet inte tillåts öka från dagens nivåer.  

 

Beslutsplanering  

Kommunstyrelsen 2023-05-09 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande – Remiss av EU-kommissionens förlag om nytt körkortsdirektiv 

Förslag till remissyttrande – Remiss EU-kommissionens förslag om nytt körkortsdirektiv 

och vissa körkortsåterkallelsers effekt inom unionen 

EU-kommissionens förslag om nytt körkortsdirektiv och vissa körkortsåterkallelsers effekt 

inom unionen 

  

KS Protokoll 2023-05-09
(Signerat, SHA-256 B8CE47C49C4F6D26E7EDC6A2BD2782287B0748650F916A0B8DB9DB94BAD0E8BA)

Sida 10 av 37



 11 (36) 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut under mötet 

John Åberg (S), Birgitta Häggkvist (VISK), Kjell Åke Sjöström (V) och Ulrika Frestadius 

(M) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen är redo att gå till beslut. Finner så. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till  

Landsbygds- och infrastrukturdepartementet  
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§ 98 Dnr KS 132/2023 

 
Ansvarsfrihet 2022 – Höga Kusten Airport AB 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2022 och föreslagen 

vinstdisposition 

 

att bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet 

 

att verksamheten under 2022 bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet 

 

Jäv 

Följande anmäler jäv och deltar inte i beslutet 

Fredrik Granholm (C) 

John Åberg (S) 

Birgitta Häggkvist (VI)  

Jörgen Åslund (VISK) 

 

Ärendebeskrivning  

Resultatet för 2022 uppgåendes till 517 683 kr föreslås balanseras i ny räkning. 

Revisorerna tillstyrker att bolagsstämman disponerar vinsten enligt förslaget i 

förvaltningsberättelsen och beviljar styrelsens ledamöter och verkställande direktören 

ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Ansvarsfrihet Höga Kusten Airport 2022 

Årsredovisning Höga Kusten Airport AB 2022 

 

Beslutsplanering 

Kommunstyrelsen 2023-05-09 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2022 och föreslagen 

vinstdisposition 

att bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet 

att verksamheten under 2022 bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet 
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§ 99 Dnr KS 150/2023 

 
Ansvarsfrihet 2022: Kommunalförbundet Partnerskap Inland – 
Akademi Norr 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att årsredovisningen för Kommunalförbundet Partnerskap Inland-Akademi Norr 2022 

godkänns.  

 

att förbundets direktion och de förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet för  

året 2022. 

 

Jäv 

Följande anmäler jäv och deltar inte i beslutet 

Johan Andersson (C), ordförande 

 

Birgitta Häggkvist, kommunstyrelsens vice ordförande, ersätter under § 99.  

 

Ärendebeskrivning 

Akademi Norr redovisar för 2022 ett positivt resultat på 267 053 kr. Revisionen bedömer 

att verksamheten i stort har bedrivits på ett ändamålsenligt och ur ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt samt att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. Revisionen 

konstaterar också att resultatet är förenligt med de ekonomiska och verksamhetsmässiga 

mål som förbundsdirektionen uppställt. Revisorerna tillstyrker att direktionen och de 

enskilda ledamöterna i detta organ beviljas ansvarsfrihet för år 2022. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande – Ansvarsfrihet 2022 Kommunalförbundet Partnerskap Inland – 

Akademi Norr 

Akademi Norr – Direktionens protokoll 2023-03-03 Beslut om årsredovisningen 

Missiv Beslut om ansvarsfrihet 2022 för direktionen i Kommunalförbundet Partnerskap 

Inland – Akademi Norr 

Revisionsberättelse 2022, Akademi Norr 

Årsredovisning 2022, Akademi Norr 

 

Beslutsplanering 

Kommunstyrelsen 2023-05-09 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att årsredovisningen för Kommunalförbundet Partnerskap Inland-Akademi Norr 2022 

godkänns.  

 

att förbundets direktion och de förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet för  

året 2022. 
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

§ 100 Dnr KS 9/2023 

 
Verksamhets- och ekonomisk uppföljning per mars månad 2023 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden 

januari – mars 2023. 

 

att uppdra till verksamheter med negativa budgetavvikelser att vidta åtgärder för att komma 

i anslagen budgetram. 

 

att till augusti månads kommunstyrelsesammanträde inkomma med en uppföljning 

bestående av en redovisning av de åtgärder som, under första halvåret 2023, vidtagits för 

att säkerställa en budget i balans. 

 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå Kommun redovisar efter mars månad ett negativt resultat på 20,6 mnkr, vilket är 

6,9 mnkr bättre än budget.  

Negativa avvikelser uppvisas främst inom Gata och park samt omsorgsverksamheterna, 

medan övriga verksamheter initialt visar ekonomi i balans eller positiva avvikelser. 

Pensionskostnader visar ett kraftigt negativt utfall på grund av högre kostnadsökningar än 

budgeterat, en ny prognos från KPA är beställd inför nästa uppföljning.  

 

Skatterna har en positiv avvikelse till följd av slutavräkning 2022, likaså finansnettot till 

följd av att våra fondplaceringar haft en bra utveckling i början på året. 

 

Beslutsplanering  

Kommunstyrelsen 2023-05-09 

 

Beslutsunderlag:  

Protokoll Allmänna utskottet 2023-04-18, §16 Verksamhets- och ekonomisk uppföljning 

mars 2023 

Förvaltningsyttrande – Verksamhets- och ekonomisk uppföljning mars 2023 

Verksamhetsuppföljning Sollefteå kommun Mars 2023 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår 

Allmänna utskottet föreslå 

Kommunstyrelsen  

 

att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden 

januari till mars 2023. 
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut under mötet 

Tilläggsyrkande från Birgitta Häggkvist (VI) Att uppdra till verksamheter med negativa 

budgetavvikelser att vidta åtgärder för att komma i anslagen budgetram. 

John Åberg (S) yrkar, utifrån Birgitta Häggkvists yrkande, att en uppföljning ska 

presenteras på sammanträdet i augusti. Uppföljningen ska bestå av en redovisning av de 

åtgärder som, under första halvåret 2023, vidtagits för att säkerställa en budget i balans. 

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen kan beslut i enlighet med Birgitta 

Häggkvist (VISK) yrkande med John Åbergs (S) tillägg. Finner så. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Ekonomichef 

KS Protokoll 2023-05-09
(Signerat, SHA-256 B8CE47C49C4F6D26E7EDC6A2BD2782287B0748650F916A0B8DB9DB94BAD0E8BA)

Sida 16 av 37



 17 (36) 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

§ 101 Dnr KS 335/2022 

 
Svar på motion Motordriven ungdom – Framtidens entreprenörer, 
del 2 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

 

Att avslå motionen samt att 

 

bidra med 15 000 kronor till en resursperson som, i samplanering med ungdomsenheten 

och Sollefteå Motorförening, kan ge ungdomarna möjlighet att samlas enligt motionens 

intention om motorgård. Summan avser en försöksperiod om tio tillfällen och i slutet av 

perioden utvärderas behov och intresse. 

 

Ärendebeskrivning 

Ärendebeskrivning John Åberg (S) har lämnat in följande motion:  

 

Motorburen ungdom– Framtidens entreprenörer?  

De senaste tio åren har vi kunnat se en enorm utveckling av det som i dagligt tal benämns 

EPA-traktorer, inte bara i vår kommun utan också i övriga delar av landet. Att äga och 

köra en A-traktor är för våra ungdomar många gånger en förutsättning för att kunna träffa 

kompisar och umgås utanför skoltid då kollektivtrafiken i kommunen är begränsad. Aldrig 

tidigare har så många unga tjejer haft egna bilar. Det är viktigt för jämställdheten att det 

finns bra och trygga ställen att träffas på. Regeländringar på senare tid har också gjort det 

enklare ”göra en EPA” av en vanlig bil. Det behövs inte längre lika omfattande 

ombyggnationer av bilen för att bli godkänd. Att meka med sina bilar, installera ljud och 

ljus mm är trots förenklingarna fortfarande ett stort intresse bland ungdomarna och en 

självklar del i att äga en ”EPA”.  

När antalet ungdomar som kör har ökat så har också kritiken mot dem blivit större. 

Ungdomarna vill givetvis samlas, köra, spela musik och umgås och detta kan skapa 

irritation i samhället. Att ge ungdomarna en möjlighet att samlas på ett ställe där de inte 

stör sin omgivning vore därför en önskvärd utveckling. Vi tror att det finns ett stort 

engagemang bland ungdomarna som vi vuxna behöver ta vara på.  

Ungdomar är kreativa och uppfinningsrika när det kommer till att fixa med sina fordon och 

det är möjligt att vi bland dessa har morgondagens entreprenörer och näringsidkare!  

En ”motorgård” med möjlighet till att meka, umgås och fika där ungdomarna själva får ta 

ett stort ansvar för verksamheten tror vi skulle göra mycket för dessa ungdomar. Kanske 

behöver det inte byggas upp en helt ny lokal, kanske finns det möjlighet att hyra in sig i 

redan befintliga.  

 

En utredning finns delvis klar och utifrån den positivitet i frågan som både majoritet och 

opposition uppvisade när en liknande motion behandlades i oktober ser vi att vi bör gå 

vidare och skapa en motorgård i enlighet med motionens intention. 
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

 

Förvaltningens redogörelse och bedömning  

Ungdomsenheten har varit i kontakt med Henrik Edlund på SMF (Sollefteås 

motorförening), Maria Karlström (Lumomek) och Frans Sjölander Sollefteå MK (Sollefteå 

motorklubb).  

 

Sollefteå Motorförening vill under en period hålla öppet en gång i veckan med plats att ta 

in 2 fordon utifrån förutsättningarna att en fritidsledare finns med på plats och dom står för 

kunskapen. SMF har idag ett samarbete med ”Kramfors Young Wheels” som kommer att 

ställa ut sina bilar på deras utställning i maj, dom har även inspirerat klubben till att möta 

upp ungdomarna och är behjälpliga i frågor och funderingar kring arbetet med dem.  

 

Vidare togs kontakt med Lumomek som har en verkstad lite utanför stadskärnan med såväl 

lyft som lackeringsbox för att höra efter om de hade möjlighet att öppna upp för ungdomar, 

vilket de inte har i dagsläget.  

 

Sollefteå Motorklubb arbetar idag mot sin vision att bygga ett garage med Café där man 

vill ha en fritidsgård några kvällar i veckan. För att kunna söka bidrag från Allmänna 

Arvsfonden så krävs ett ritning/byggunderlag, Sollefteå MK har varit i kontakt med läraren 

Helén Johansson på Gymnasiet för att se om dom kan göra det ett skolprojekt, i min 

kontakt med Helén så är hennes bedömning är att det är för komplicerat utifrån att det är ett 

nybygge och att det krävs en arkitekt för uppdraget.  

 

I samråd för att utreda möjligheten att ta fram ett underlag så att föreningen kan göra sin 

ansökan så kontaktades Maria Söderlund, bygg och miljöchef som informerade om att 

framtagande av en sådan ritning innebär en kostnad runt 100 tkr, dessutom så måste 

föreningen söka förhandsbesked om bygglov.  

 

Vidare pratade jag med Bengt Åkerlind, fritidschef som föreslog att föreslå föreningen att 

söka ett projektmedel för en förstudie.  

 

Då processen att bygga en motorgård är långt borta i dagsläget och det finns en förening 

som har möjlighet att ta emot ungdomar en dag i veckan under en prövotid så är min 

bedömning att ge föreningen möjlighet till en fritidsledare/kväll samt stöd från 

Ungdomsenheten att föra dialog med ungdomarna och se över ett system för bokning av 

tider på klubben. Ett klokt steg med möjlighet till en hållbar lösning på sikt. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering  

Resurs för att anställa en fritidsledare 5 timmar/veckan under en prövotid på 10 gånger 

inklusive planering med ungdomsenheten och Sollefteå Motorförening. Detta till en 

kostnad om 15.000 kronor  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Motion Motorburen ungdom – Framtidens entreprenörer del 2  

Protokoll Kommunfullmäktige 2022-11-28, §140 

Motion Motorburen ungdom – Framtidens entreprenörer del 2 
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

 

Beslutsplanering  

Kommunstyrelsen 2023-05-09  

Kommunfullmäktige 2023-05-29 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår  

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta  

 

Att avslå motionen. 

 

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att bidra med 15 000 kronor till en resursperson 

som, i samplanering med ungdomsenheten och Sollefteå Motorförening, kan ge 

ungdomarna möjlighet att samlas enligt motionens intention om motorgård. Summan avser 

en försöksperiod om tio tillfällen och i slutet av perioden utvärderas behov och intresse. 

 

Yrkanden 

John Åberg (S) yrkar att motionen ska anses vara besvarad. 

Birgitta Häggkvist (VI) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgången 

Ordföranden redogör för propositionsordningen och ställer förslagen mot varandra. 

Finner att kommunstyrelsen beslutat enligt Birgitta Häggkvists förslag till beslut, att bifalla 

förvaltningens förslag till beslut.  
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

§ 102 Dnr KS 333/2022 

 
Svar på motion Plusboende i Näsåker 

 
Beslut 
Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att avslå motionen och besluta om följande prioritering av driftcentralens lokaler  

• att kommunen i första hand undersöker möjligheterna att nyttja lokalen för 

företagsetablering  

• att kommunen i andra hand ser över möjligheten till nyttjande av lokalen för 

kommunala verksamheter och minska den externa förhyrningen  

• att kommunen i tredje hand utreder behovet och möjligheterna för ombyggnation 

till boende. 

 

Ärendebeskrivning 

Gunilla Fluur (Landsbygdspartiet oberoende, Sollefteå) har lämnat in en motion gällande 

Plusboende, Näsåker.  

 

”Kommunen köpte för några år sedan den sk. Driftcentralen på Prästnipan i Näsåker. 

Bostadsbolaget Solatum har även haft planer på ombyggnation till lägenheter för äldre. 

Vattenfall som sålde fastigheten har efter köpet hyrt en del av huset, men håller nu på med 

nybyggnation i annan del av byn och har för avsikt att lämna hela fastigheten.  

 

Då det inte finns boende för äldre i Näsåker, som är mogna att lämna sina fastigheter och 

på så sätt bereda plats för nya bostadssökande är en lösning av stort värde. Detta då 

många unga familjer söker boende för att kunna flytta in just till Näsåker.  

 

Landsbygdspartiet oberoende Sollefteå yrkar därför: - att ett återupptagande av tidigare 

planer för plusboende i Näsåker sker.” 

 

Förvaltningens redogörelse 

Sollefteå kommun äger sedan 2003-06-25 fastigheten Ådalslidenskyrkojord 17:29 i 

Näsåker. Fastigheten består av kontorslokaler som till del hyrs av Vattenfall AB. Bolaget 

har informerat Sollefteå kommun om att de har för avsikt att investera i nya kontorslokaler 

i Näsåker och flytta all sin verksamhet till de nya lokalerna.  

 

Kontorsbyggnadens vakanta delar hyrs tillfälligt av en ideell förening, Workspace 

Nämforsen. De driver en verksamhets om benämns Niphubben. Det är en verksamhet som  

bedrivs helt av ideellt engagemang i syfte att skapa en mötesplats i Näsåker och för 

distansarbete och bidra till inflyttning till bygden 
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

 

Sollefteå kommun är i dag på en tillväxtresa där återetableringen av I21 Västernorrlands 

regemente och Unipers planer på en fabrik för grönt flygbränsle är drivande. I kölvattnet av  

dessa aktörer får kommunen förfrågningar från andra företag om möjligheter till att 

etablera sig.  

Tillgången till kontorslokaler med inflyttningsmöjligheter i ett kortare perspektiv är inte 

sällan en utmaning. Även om dessa förfrågningar oftast är koncentrerade till central-orten, 

så känns det relevant att under en period göra lokalerna i Näsåker tillgängliga för en 

etablering av ny näringsverksamhet. Arbetet med att attrahera nya företag till lokalerna kan 

påbörjas när Vattenfall AB meddelat utflyttningsdatum och bör pågå i minst 1–2 år. 

 

Samråd  

Samråd har skett med tillväxtchef Mikael Näsström. 

 

Beslutsplanering 

Allmänna utskottet 2023-04-18  

Kommunstyrelsen 2023-05-09  

Kommunfullmäktige 2023-05-29 

 

Beslutsunderlag 

Protokoll Allmänna utskottet, 2023-04-18, §17 

Förvaltningsyttrande Motion, ”Plusboende” Näsåker. 2023-04-05 

Protokoll Kommunfullmäktige 2022-11-28, §141  

Motion – ”Plusboende” Näsåker 2021-11-26, Gunilla Fluur, Landsbygdspartiet oberoende,  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår  

Allmänna utskottet föreslå  

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta  

 

att avslå motionen och besluta om följande prioritering av driftcentralens lokaler  

• att kommunen i första hand undersöker möjligheterna att nyttja lokalen för 

företagsetablering  

• att kommunen i andra hand ser över möjligheten till nyttjande av lokalen för 

kommunala verksamheter och minska den externa förhyrningen  

• att kommunen i tredje hand utreder behovet och möjligheterna för ombyggnation 

till boende för äldre 

 

Yrkanden 

John Åberg (S) yrkar på bifall till motionen. 

Birgitta (VI) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag till beslut. 
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

 

Beslutsgång 

Ordförande redogör för propositionsordningen. 

John Åbergs(S) yrkande om bifall till motionen. 

Birgitta Häggkvist (VISK) yrkande om beslut enligt allmänna utskottets förslag. 

 

Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med allmänna utskottets förslag 

till beslut. 
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

§ 103 Dnr KS 51/2023 

 
Svar på motion – Inventera den ”kommunala matsäkerheten” 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta  

 

att bifalla motionen samt 

 

att genomföra en inventering av Sollefteå kommuns självförsörjningsgrad via 

Hushållningssällskapets metodik inklusive redovisning och seminarium. Detta är första 

steget i ett arbete som behöver sträcka sig över en längre tid.  

 

Tjänsten kostar cirka 50 000 – 60 000 kr för inventering och redovisning och tillhörande 

seminarium. Statliga beredskapsmedel kan bekosta aktiviteten. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning  

Förvaltningen föreslår att inledningsvis genomföra en inventering av Sollefteå kommuns 

självförsörjningsgrad via Hushållningssällskapets metodik inklusive redovisning och 

seminarium. Därefter kan kommunen vid behov ta fram och eventuellt vidta åtgärder för att 

stimulera lokal matproduktion, förädling och efterfrågan på lokala livsmedel. Åtgärder som 

tas fram som en del i Hushållningssällskapets redovisning eller i efterföljande seminarier 

behöver värderas och utvärderas beroende på vad som är möjligt att genomföra.  

 

Arbetet kommer behöva involvera flera kommunala verksamheter (beredskap, näringsliv, 

kost och eventuellt flera) samt politisk representation. Beroende på åtgärder involveras 

även näringsidkare i arbetet.  

 

Det första steget föreslås vara att köpa tjänsten ”Försörjningsbalans-Kommun” från 

Hushållningssällskapet. Kostnad på cirka 50 000 – 60 000 kr för inventering och 

redovisning och tillhörande seminarium. Statliga beredskapsmedel kan bekosta aktiviteten.  

 

Det pågående arbetet med kontinuitetsplanering för kommunens kostverksamhet skall 

fortgå med hänsyn tagen till den utveckling av livsmedelsberedskapen som sker i hela 

Sverige som en del i totalförsvarsarbetet.  

 

Det pågående arbetet med att försöka underlätta för lokala producenter av livsmedel att 

sälja sina produkter till den kommunala kostverksamheten skall fortgå som tidigare men 

kan kanske utökas beroende på resultat av arbetet med försörjningsbalansen.  

 

Pågående och nya lokala initiativ och goda exempel på ökning av beredskap inom 

livsmedelsproduktion, förädling och stimulans av efterfrågan av lokalproducerade  
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

 

livsmedel föreslås lyftas fram och göras kända för att möjliggöra spridning av dessa goda 

exempel till fler orter i kommunen och utanför kommunen. 

 

Förvaltningens bedömning  

Det är relevant att påbörja en process för att skapa en bild av nuläget avseende 

försörjningsgraden i kommunen samt ta fram och bedöma vilka eventuella åtgärder som är 

relevanta och möjliga att vidta för att förbättra försörjningsgraden. Det är viktigt att redan 

pågående åtgärder inom kostenheten och beredskapsplaneringen fortgår lika som i nuläget 

även under arbetet med försörjningsbalansen och identifierade övriga åtgärder.  

 

Yttrandet är skrivet av Säkerhetssamordnare och kommunicerat med kostenhetens chefer. 

 

Beslutsplanering 

Allmänna utskottet 2023-04-18 

Kommunstyrelsen 2023-05-09 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 

 

Beslutsunderlag/Lagrum  

Protokoll Allmänna utskottet, 2023-04-18, §18 

Förvaltningsyttrande Motion - Inventera den ”kommunala matsäkerheten”, 2023-03-29 

Lag (2006:544) Kommuners och regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser i 

fredstid och höjd beredskap 3 kap 1§  

Protokoll Kommunfullmäktige, 2023-02-27, §3 

Motion - Inventera den ”kommunala matsäkerheten”, Gunilla Fluur (LpO) 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår  

Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslå  

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta  

 

att bifalla motionen samt 

 

att genomföra en inventering av Sollefteå kommuns självförsörjningsgrad via 

Hushållningssällskapets metodik inklusive redovisning och seminarium. Detta är första 

steget i ett arbete som behöver sträcka sig över en längre tid.  

 

Tjänsten kostar cirka 50 000 – 60 000 kr för inventering och redovisning och tillhörande 

seminarium. Statliga beredskapsmedel kan bekosta aktiviteten. 

 

Bokning av analys och redovisning/seminarium kan göras innan beslut i Fullmäktige då 

medel för åtgärden redan finns i verksamheten. Hushållningssällskapet har svarat att man 

vid bokning i april kan genomföra redovisning och seminarium under senare delen av maj 

och hela juni. Inriktning för bokning önskas vid KS-AU mötet 18 april 2023.  
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering  

I det korta perspektivet medför förslaget en kostnad på 50 000 – 60 000 kronor från 

krisberedskapsmedel. Kostnaden på sikt kan öka om kommunen väljer att satsa på att 

stödja den lokala produktionen mer än i nuläget eller bedömer att andra åtgärder skall 

vidtas för att säkra livsmedelsförsörjningen till kommunens befolkning på andra sätt. 

Statliga beredskapsmedel kan bekosta vissa åtgärder men bedömningen behöver ske från 

fall till fall beroende på åtgärd.  

 

Allmänna utskottets förslag till beslut  

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta  

 

att bifalla motionen samt 

 

att genomföra en inventering av Sollefteå kommuns självförsörjningsgrad via 

Hushållningssällskapets metodik inklusive redovisning och seminarium. Detta är första 

steget i ett arbete som behöver sträcka sig över en längre tid.  

 

Tjänsten kostar cirka 50 000 – 60 000 kr för inventering och redovisning och tillhörande 

seminarium. Statliga beredskapsmedel kan bekosta aktiviteten. 

 

Yrkanden 

John Åberg (S), Pär Gottvall (SD), Ulrika Frestadius (M) och Fredrik Granholm (C) yrkar 

bifall till motionen.   

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen är redo att gå till beslut. Finner så. 
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Kommunstyrelsen 
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2023-05-09 

 

 

 

§ 104 Dnr KS 365/2022 

 
Svar på motion – Näridrottsplats på Remsle 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta  

 

att avslå motionen 

 

Ärendebeskrivning  

Motionärerna föreslår att en näridrottsplats tillskapas på Remsle i anslutning till 

Nipanskolan. Motionärerna hänvisar till att det finns flera näridrottsplatser runt om i 

kommunen och hänvisar bland annat till multirinken vid Vallaskolan samt att barn och 

unga på Remsle saknar den möjligheten.  

 

Därav föreslår motionsställarna att:  

- Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen i uppdrag att planera för, och inrätta en 

näridrottsplats på Remsle  

- Ungdomsdelegationen ansvarar för att föra dialog med barn och ungdomar gällande 

utformning.  

Samt att näridrottsplatsen skall vara i bruk till sommarlovet 2023.  

 

Förvaltningens bedömning  

Motionärerna hänvisar till den näridrottsplats som finns på Vallaskolan. En likadan 

multirink är under planering i Långsele tillsammans med Långsele IF. En förutsättning för 

detta är extern finansiering och kostnaden för denna näridrottsplats beräknas till 800 tkr. 

Detta dock baserat på de priser som gällde för 2022.  

 

Förvaltningen delar motionsställarnas intention och anser att idén är god. För detta krävs 

dock en finansiering vilket idag saknas. Uppskattad kostnad uppgår till minst 800 tkr då 

inflationen varit påtaglig sedan inköp av multirinken till Långsele och detta finns i nuläget 

inte i budgeten.  

 

December 2022 lämnade Kommunfullmäktiges tillfälliga beredning för ungdomars 

delaktighet sin slutrapport. I rapporten lyfts en rad olika aktiviteter som ungdomar själva 

har pekat på. Ska kommunfullmäktige avsätta medel anser förvaltningen att medel bör 

avsättas till att genomföra de punkter som ungdomarna själva har föreslagit.  

 

Ett liknande förslag fast med tonvikt på sommaraktivitet och möjlighet till 

rullskridsko/bandyrink avgjordes november 2022, en månad innan denna motion 

inlämnades. Förvaltningen ser precis som redogjordes för i samband med svaret på 

medborgarförslaget en del andra möjligheter för att uppfylla förslagets intentioner.  
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Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

Dels tittas det på förutsättningar för att bygga en multihall, dels finns flera alternativa 

placeringar. Eventuellt skulle asfaltytan vid Västraskogen kunna rustas upp med en 

tydligare uppdelning mellan parkering och aktivitetsyta. Här skulle ett flertal aktiviteter 

kunna rymmas under såväl vinter som sommartid. Finansieringen skulle kunna lösas 

genom samarbete med en förening som kan söka medel via t.ex Allmänna Arvsfonden eller 

Riksidrottsförbundet för ändamålet.  

 

Förvaltningen kan i den kontinuerliga dialogen med föreningar utröna om det finns intresse 

från någon förening att åta sig uppdraget att leda arbetet med att utveckla en ansökan om 

externa medel för att tillskapa en näridrottsplats som även möjligen skulle kunna tillgodose 

medborgarförslagets önskemål om rullskridsko/bandyrink. 

 

Beslutsplanering 

Allmänna utskottet 2023-04-18 

Kommunstyrelsen 2023-05-09 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår 

Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslå  

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta  

 

att avslå motionen 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår  

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta  

 

att avslå motionen 

 

Yrkanden 

Lena Österlund (S) yrkar bifall till motionen 

Birgitta Häggkvist (VI) yrkar bifall till utskottets förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordförande redogör för propositionsordningen. 

Lena Österlund (S) yrkande om bifall till motionen. 

Birgitta Häggkvists (VI) yrkande om bifall till utskottets förslag att avslå motionen. 

 

Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med allmänna utskottets förslag 

till beslut. 

 

Reservation 

Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för eget förslag till beslut.  
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§ 105 Dnr KS 72/2022 

 
Internkontrollplan 2022, uppföljning 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna redovisning av genomförd internkontroll 2022. 

 

Ärendebeskrivning 

I kommunallagen 6 kap 6 § regleras nämndernas och styrelsernas ansvar för 

internkontrollen:  

 

”Nämnderna skall var och en inom sitt område se till att verksamheten bedrivs i enlighet 

med de mål och riktlinjer som fullmäktige har bestämt samt de föreskrifter som gäller för 

verksamheten. De skall också se till att den interna kontrollen är tillräcklig samt att 

verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredsställande sätt. Detsamma gäller när vården av 

en kommunal angelägenhet med stöd av10 kap. 1 § har lämnats över till någon annan”. 

 

Enligt reglementet för internkontroll har kommunstyrelsen det yttersta ansvaret för den 

interna kontrollen.  

 

Som stöd i internkontrollarbetet används COSO-modellen. Modellen bygger på att den 

interna styrningen och kontrollen är en process där såväl den politiska som den 

professionella ledningen och övrig personal samverkar. Processen är utformad för att med 

rimlig grad av säkerhet kunna uppnå följande mål: 

- ändamålsenlig och kostnadseffektiv verksamhet 

- tillförlitlig rapportering och information om verksamheten 

- efterlevnad av tillämpliga lagar, föreskrifter, riktlinjer mm. 

 

 

Resultat 

Internkontrollen för 2022 omfattade 9 kontrollmoment. Kontrollmoment 2, 

Ärendehanteringsprocessen i styrelsen och förvaltningen, utgick ur kontrollen 2021 och 

utgår även 2022 med anledning av förändringar på kanslichefsposten. 

Sammantaget visar granskningen ett relativt bra eller förväntat resultat. Kontrollmoment 1, 

Skolplikt, föreslås utgå då resultatet inte visade behov av ny kontroll. Momentet som rör 

avtalstrohet avseende LOU bör tills vidare återkomma årligen inom olika områden. De 

moment som avser socialtjänst har varit årligen återkommande vilket beror på 

allvarligheten i verksamheten och personalomsättning. I år utgår dock momentet 

Handläggningstider med hänsyn till bra resultat. Momentet kommer att återkomma 2024. 
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Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen bedömer att internkontrollarbetet har genomförts i verksamheterna enligt 

upprättad plan. Många av momenten återkommer i 2023 års internkontrollplan mot 

bakgrund av dessas allvar. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Redovisning av genomfört internkontrollarbete 2022 

Internkontrollplan 2022 

 

Beslutsplanering 

Kommunstyrelsen 2023-05-09 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår  

kommunstyrelsen besluta  

 

att godkänna redovisning av genomförd internkontroll 2022. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Utredaren 
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§ 106 Dnr KS 103/2023 

 
Internkontrollplan 2023 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

att fastställa internkontrollplan 2023 enligt förvaltningens förslag 

 

Ärendeberedning 

I kommunallagen 6 kap 6 § regleras nämndernas och styrelsernas ansvar för 

internkontrollen:  

 

”Nämnderna skall var och en inom sitt område se till att verksamheten bedrivs i enlighet 

med de mål och riktlinjer som fullmäktige har bestämt samt de föreskrifter som gäller för 

verksamheten. De skall också se till att den interna kontrollen är tillräcklig samt att 

verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredsställande sätt. Detsamma gäller när vården av 

en kommunal angelägenhet med stöd av10 kap. 1 § har lämnats över till någon annan”. 

 

Enligt reglementet för internkontroll har kommunstyrelsen det yttersta ansvaret för den 

interna kontrollen.  

 

Inom kommunstyrelsens verksamhet ansvarar kommunchef för att anvisningar för den 

interna kontrollen följs.   

 

De verksamhetsansvariga cheferna på olika nivåer i organisationen är skyldiga att följa 

reglemente och anvisningar om intern kontroll samt att informera övriga anställda om 

reglementets och riktlinjernas innebörd. Vidare ska de se till att de arbetsmetoder som 

används bidrar till en god intern kontroll. Brister i den interna kontrollen ska omedelbart 

rapporteras till närmast överordnad.  

 

Övriga anställda är skyldiga att följa antagna riktlinjer och anvisningar i sin arbetsutövning. 

Brister som framkommer i den interna kontrollen ska snarast rapporteras till närmast 

överordnad eller till den som styrelsen utsett. 

 

Som stöd för den interna kontrollen finns COSO-modellen. 

 

Modellen bygger på att den interna styrningen och kontrollen är en process där såväl den 

politiska som den professionella ledningen och övrig personal samverkar. Processen är 

utformad för att med rimlig grad av säkerhet kunna uppnå följande mål: 

- ändamålsenlig och kostnadseffektiv verksamhet 

- tillförlitlig rapportering och information om verksamheten 

- efterlevnad av tillämpliga lagar, föreskrifter, riktlinjer mm. 
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Kommunstyrelsen 
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Sammanträdesdatum 

2023-05-09 

 

 

 

 

Förvaltningens bedömning 

Internkontrollplanenen för 2023 består av 10 moment. Momenten har bestämts med 

utgångspunkt i resultatet av 2022 års kontroll, verksamheternas egna bedömningar av vad 

som behöver kontrolleras igen samt ett antal nya moment som tidigare bedömts behöva bli 

föremål för kontroll.   

 

Förvaltningen bedömer att förslaget till internkontrollplan 2023 är utformad på ett sådant 

sätt att målen med internkontrollen, med rimlig grad av säkerhet, kan uppnås.  

Resultatet av internkontrollen för 2022 redovisas vid kommunstyrelsens sammanträde i maj 

2023. 

 

Beslutsplanering 

Ärendet bereds i kommunstyrelsens allmänna utskott. Beslut fattas av kommunstyrelsen.  

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
De kontrollmoment som ingår i internkontrollplanen 2023 bedöms kunna utföras i den 

befintliga verksamheten och själva kontrollen bedöms därmed inte medföra någon utökad 

kostnad.  

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Kommunallag (2017:725)  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Utredaren  
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§ 107 Dnr KS 4/2023  

 
Delgivningar 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

att delgivningarna läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delgivningar lämnats 

 

− Årsredovisning Leader Höga Kusten 2022 

− Uppföljningsbeslut vidtagna åtgärder efter tillsyn Lillänget skola (dnr 2022:6089) 

− Beslut om slutligt LONA bidrag för det lokala naturvårdsprojektet ”Norsjön, kultur 

och friluftsliv” (dnr 501-3744-2021) 

− Nya stadgar ideella Föreningen BizMaker, 2023-05-25 

− Protokoll extra stämma ideella Föreningen BizMaker, 2023-04-09 

− Beslut att avslå överlagat KS beslut 2022-06-07 gällande byggsanktionsavgift 

Linsänket 3  
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§ 108 Dnr KS 14/2023 

 
Delegeringsbeslut 
 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 

redovisning 

 
− Förteckning över beslut i individärenden – utskottet för vård och omsorg, mars 2023 

− Delegeringslista IFO, Ekonomiskt bistånd, BUF Vuxen 2023-03-15 – 2023-04-14 

− Delegationslista färdtjänst och riksfärdtjänst 2023-03-15 – 2023-04-14 

− Förteckning över beslut i individärenden – Utskottet för Vård- och Omsorg, april 2023 

− Återrapportering delegeringsbeslut till KS – Miljö och Bygg, april 2023 
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§ 109 Dnr KS 8/2023 

 
Valärenden 
 
Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att välja Jörgen Åslund (VI) som stämombud till årsstämman för Sollefteå Näringslivs AB. 

 

Ärendebeskrivning  

Kommunstyrelsen har att välja representant till årsstämman för Sollefteå Näringslivs AB 

2023–2026. 

 

Förslag till beslut under mötet 

Birgitta Häggkvist (VI) föreslår Jörgen Åslund (VI) som stämombud till årsstämman för 

Sollefteå Näringslivs AB 

 
Beslutsgång 

Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen beslutar att välja Jörgen Åslund (VI) till 

ombud inför Sollefteå Näringslivs AB årsstämma. Finner så. 
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§ 110 

 
Initiativärende - Kommunal transparens i Social media,  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar  

 

att avslå initiativärendet. 

 
Ärendebeskrivning 

Socialdemokraterna, genom John Åberg (S) har inkommit med ett initiativärende till 

Kommunstyrelsen.  

 
Myndigheters användande av social media som kanal för utåtriktad information har ökat 

kraftigt det senaste årtiondet. Det finns positiva sidor av de, exempelvis att det går snabbt, 

är lättillgängligt för invånarna och att möjligheterna att få ut information har ökat. 

 

Vi anser att utvecklingen är övervägande bra, men har ändå några synpunkter på hur det 

kan bli bättre. 

En myndighet har ett ansvar att vara transparent i sin kommunikation. Det finns risker med 

att en myndighet snabbt och anonymt skickar ut information tillmedborgare, exempelvis att 

fakta inte hinner kollas eller att politiska ställningstaganden oavsiktligt skapas och 

kommuniceras ut av osynliga tjänstepersoner på myndigheten. 

 

Eftersom Sollefteå kommuns aktiviteter i  social media tangerar nyhetsförmedling och 

journalistik kan vi göra jämförelsen med en tidning där en journalist alltid stå för sin 

artikel och det finns en ansvarig utgivare. 

 

Vi anser att det är viktigt att Kommunens utåtriktade kommunikation ska vara helt 

transparent och föreslår därför att: 

 

Sollefteå kommuns inlägg och kommentarer i Sociala media ska med namn och titel 

undertecknas v den eller den som författat inlägget. 

 
Yrkanden 

Birgitta Häggkvist (VI) yrkar avslag med följande motivering 

• Det är 3 personer som har tillgång till huvudkontot på Facebook för Sollefteå 

kommun.  

• Undrar man över ett specifikt inlägg så kan administratörerna se vem det är som har 

lagt upp vad.  

• Inläggen är inte anonyma. Kommunens logga syns tydligt. 

• Syftet med kommunens Facebook sida är att informera om vår verksamhet och 

det som händer i vår kommun. De som administrerar Facebooksidan är personal 

på kommunikationsenheten. 
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• Administratörerna är negativa till att skriva ut sina namn. Särskilt med tanke på 

tonläget som råder överallt just nu.   

• Kommuner runt om i Sverige hanterar detta precis som Sollefteå kommun gör.  

• Det går inte att jämföra med tidningar och journalister.  
 

Therese Kåren (C) bifaller Birgittas yrkande. 

Fredrik Granholm (C) yrkar avslag till initiativärendet. 

 

John Åberg (S) med bifall av Lena Österlund (S) och Mikael Sjölund (S) yrkar att 

initiativärendet ska beredas. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden redogör för propositionsordningen.  

Birgitta Häggkvist (VI) med bifall av Therese Kårén (C) och Fredrik Granholm (C) yrkar 

avslag. 

John Åberg (S) med bifall av Lena Österlund (S) och Mikael Sjölund (S) yrkar att 

initiativärendet ska beredas. 

 

Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med Birgitta Häggkvist (VI) 

avslagsyrkande med bifall av Therese Kårén (C) och Fredrik Granholm (C). 

 
Reservationer 

Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för eget yrkande. 
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Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-05-09 


 


 


 
 
Datum 2023-05-09 


 


Tid Kl. 08:30 – 16.40 


 


Plats A-salen 


 


Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 


 


Övriga   


Närvarande Niklas Nordén, kommundirektör, §§ 95 - 110 


Siv Sjödin, sekreterare, §§ 95 - 110 


 Ann-Katrin Lundin, socialchef, § 95 


Örjan Abrahamsson, skolchef, § 95 


Linn Einhem, Suicid Zero, Kommunförbundet §95 
Paula Landqvist Suicid Zero, Kommunförbundet §95  


Roger Lundin, VD Solatum Hus och Hem § 95 
  


 


  


 


  


  


 


  


       


     


Underskrifter Protokollet undertecknas elektroniskt av 


 


 Sekreterare Siv Sjödin  ................................................... §§ 95 - 110 


 
 Ordförande Johan Andersson (C)  .................................. §§ 95 – 98, 100 – 110 


 


 Ordförande Birgitta Häggkvist ....................................... § 99 


  


 Justerare Lillemor Edholm (S)  .................................. §§ 95 – 110 


 
  


 
 


 


   
 


Bevis om justering 


 


Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala 


anslagstavla, www.solleftea.se   
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Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-05-09 


 


 


 
Närvaro- och tjänstgöringslista 


Namn När- 


varo 


Tjg. 


ers. 


Jäv Reservation Anteckning 


§  
98 


§ 
99 


§ 
104 


  §  
110 


  § 
 


§  § § 
 


Ledamöter 


Johan Andersson (C) X   J        


Maria Wennberg (C) X           


Fredrik Granholm (C) X  J         


Monica Tirri (C) X           


Jerry Mähler (C) X           


Therese Kårén (C) X           


Birgitta Häggkvist (VI) X X J        Ordförande. § 99 


Ulrika Bergman (VI) X           


Kjell-Åke Sjöström (V) X           


Ulrika Frestadius (M) X           


John Åberg (S) X  J  R R      


Lillemor Edholm (S) X    R R      


Mattias Ahlenhed (S) X    R R      


Lena Österlund (S) X    R R      


Tommy Nilsson (SD) -           


Ersättare 


Joel Ölund (C) X           


Andreas Jonsson (C) -           


Kristina Eriksson (C) -           


Daniel Rehnberg (C) X           


Emelie Wrede (C) X           


Jörgen Åslund (Vi) X  J         


Maria Eriksson (Vi) -           


Diana Nilsson (V) -           


Jörgen Andersson (V) X           


Ronnie Larsson (KD) X           


Jack Åkerlund (S) X           


Susanne Lindahl (S) X           


Mikael Sjölund (S) X           


Lisa Wenman (S) X          t.o.m §100 


Pär Gottvall (SD) X X          


 


Linus Källgren (LPo) -           


 


Gunilla Fluur (LPo) X           
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Ärendelista 


 
§ 95 Dnr KS 2/2023 


Muntliga informationer…………………………………………………………………………… 6 


 


§ 96 Dnr KS 69/2023 


Remiss Rapport Statens ansvar för det svenska flygplatssystemet – för tillgänglighet och  


beredskap (Ds 2023:3) ..................................................................................................................... 8  


 


§ 97 Dnr KS 163/2023 


Remiss Kommissionens förslag om nytt körkortsdirektiv och direktivet om vissa körkorts-


återkallelsers effekt inom unionen ................................................................................................... 10 


  


§ 98  Dnr KS 132/2023 


Ansvarsfrihet 2022 Höga Kusten Airport ........................................................................................ 12 


 


§ 99 Dnr KS 150/2023 


Ansvarsfrihet 2022 kommunalförbundet Partnerskap Inland Akademi Norr .................................. 13  
 


§ 100 Dnr KS 9/2022 


Verksamhets- och ekonomisk uppföljning per mars månad 2023 ................................................... 15 


 


§ 101  Dnr KS 335/2022 


Svar på motion Motordriven ungdom, del 2 .................................................................................... 17 


  


§ 102 Dnr KS 333/2022 


Svar på Motion Plusboende, Näsåker .............................................................................................. 20 


 


§ 103 Dnr KS 51/2023 


Svar på motion - Inventera den "kommunala matsäkerheten" ......................................................... 23 


 


§ 104 Dnr KS 365/2022 


Svar på motion - Näridrottsplats på Remsle .................................................................................... 26 


 


§ 105 Dnr KS 72/2022 


Redovisning av genomfört internkontrollarbete 2022 ..................................................................... 28 


 


§ 106 Dnr KS 103/2023 


Internkontrollplan 2023 .................................................................................................................... 30 


 


§ 107 Dnr KS 4/2023 


Delgivningar .................................................................................................................................... 32 


 


§ 108 Dnr KS 14/2023 


Delegeringsbeslut ............................................................................................................................. 33 


 


§ 109 Dnr KS 8/2023 


Valärenden ....................................................................................................................................... 34 
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Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-05-09 


 


 


 


 
Val av justerare 
Lillemor Edholm (S) väljs att justera protokollet.  


 


 


Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställs.  
 


 


Anmälan av protokoll 


Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 


 


- Utskottet för Vård och Omsorg, 2023-04-05 


- Utskottet för Samhällsutveckling, 2023-04-17 


- Allmänna utskottet, 2023-04-18 


- Utskottet för Vård och Omsorg, 2023-04-19 


- Utskottet för Unga och Lärande, 2023-04-20 


 


Läggs till handlingarna. 
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Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-05-09 


 


 


 


§ 95 Dnr KS 2/2023 


 
Muntliga informationer 
 
Beslut 
Informationerna noteras. 


 


Ärendebeskrivning 


Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande.  


Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 


 


 


Niklas Nordén, kommundirektör 


Informerar om: 


• Räddningstjänsten; 10 maj klockan 10.00 sker uppstart av Räddningsregion 


MittNorrland, ett räddningsledningssystem för kommunal räddningstjänst i 


Västernorrlands län och Jämtlands län samt kommunerna i samverkans-


organisationen R10.  


14 räddningstjänstorganisationer i 25 kommuner och totalt 82 räddningstjänst-


stationer samordnas från Östersund eller Sundsvall. På båda platserna är 


verksamheten samordnad med SOS Alarm. Räddningsregion MittNorrland stärker 


ytterligare vår förmåga att hantera komplexa, samtidigt pågående och långvariga 


insatser. Detta sker genom avtalssamverkan – räddningstjänsten i Sollefteå är kvar.  


  


• Din Tur – Stadstrafik. Idag finns två stadslinjer i centrum 06.00 – 18.00 (Linje 345 


och 362). Det är ett lågt nyttjande. Din Tur tittar på olika varianter för att öka 


tillgängligheten för resenärer och därmed bidra till ett ökat resande. 


 


Ann-Katrin Lundin, socialchef 


Informerar om: 


• Det är ett ansträngt vikarieläge inför sommaren inom flera verksamheter. 


• Sommarbonus erbjuds ordinarie personal som flyttar sin semester utanför vecka  


24 -33 samt vikarierande personal om de arbetar minst 8 veckor. 


• Erfarenhetsutbyte med Skellefteå gällande belöningssystem för personal som tipsar 


om en vikarie som börjar jobba i verksamheten. Ännu inget beslut i Sollefteå. 


 Vård- och social omsorg 


• Arbetsmarknadsenheten, AME utför inte gräsklippning i år. Hänvisning till privata 


aktörer. 


• Personalpoolen, inom funktionsstöd, utökas med 8 personer för att täcka 


vikariebehov med ordinarie personal. 


• Ökad efterfrågan av individstöd inom socialpsykiatrin. 


• Särskilt statsbidrag för omställning God- och nära vård på Landsbygd till norrlänen 


under 2023–2025 för fyra regioner och 15 kommuner:  
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• Information från nätverk psykisk (o)hälsa som ger en samlad bild av ökad psykisk 


ohälsa i alla åldrar. Fler säger ifrån sig insatser. Fler våld i nära relation och 


suicidförsök. Fler frågor om hur man anmäler oro för andra.   


• Fritidsbanken är en succé. 3000 utlånade artiklar i år, mest vecka 6-10. Även denna 


sommar flyttar Fritidsbanken ut till Sommarboden. 


 


Örjan Abrahamsson, skolchef 


Informerar om:  


• Antagningsläget Sollefteå Gymnasium – 80% av eleverna väljer Sollefteå 


Gymnasium. 


• Skolverket har gett klartecken för start av ett fjärde tekniskt år, TE4. Praktikplatser 


(APL) behövs. Kontakter har tagits med branschen. Frågan varit uppe i 


programrådet för El- och energiprogrammet.  


• Samverkansavtalet – samverkansprislistan påverkats när programpris höjs. 


• Behöriga lärare; Rekrytering pågår och även arbetet med att lärare ska undervisa 


utifrån behörighet. 


• Information från möte i Junsele med anledning av utflytten ur Gula skolan.  


 


Linn Einhem och Paula Landqvist från Suicid Zero (Kommunförbundet)  


Informerar om:  


• Projektet och de utbildningar som pågår i länet inom ramen för En nollvision för 


suicid.  


• En länsgemensam plan för Suicidprevention 2023, för länets kommuner och region 


Västernorrland, är under framtagande.  


 


Roger Lundin, Solatum Hus & Hem 


Informerar om: 


• Vakanser, lägenheter; Uthyrningsgrad 95%. (mål 97%). 


• Höga vakanser i Långsele och Ramsele I Sollefteå är tendensen att större och dyrare 


lägenheter är svårare att hyra ut. 


• Pågående projekt  


• Redogör för nuvarande personalsituation  


• Bolagsstämman har genomförts och ny styrelse är på plats. 
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§ 96 Dnr KS 69/2023 


 
Remiss av rapporten Statens ansvar för det svenska flygplats-
systemet – för tillgänglighet och beredskap (Ds 2023:3)  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 


att anta förvaltningens förslag till remissyttrande som sitt eget med följande tillägg; 


 


Denna fråga är av en så stor betydelse att det hade varit önskvärt med en större utredning – 


där vissa nu icke berörda aspekter ingår. Lämpligtvis i en kommitté-form och som leder till 


ett SOU. 


 


Ärendebeskrivning  


Sollefteå kommun har beretts möjlighet att senast den 23 maj 2023 yttra sig över rapporten 


Statens ansvar för det svenska flygplatssystemet – för tillgänglighet och beredskap. 


 


Förvaltningens redogörelse 


Sollefteå kommun anser att utredningens förslag i många delar är väl underbyggda och 


välkomna. Kommunen anser dock att utredningen tyvärr är undermålig och ofullständig i 


vissa delar: 


 


Många förslag, bland annat om att allmän trafikplikt ska upphöra på vissa linjer, är inte 


utredda, underbyggda eller motiverade överhuvudtaget. 


 


• Vidare återstår det enligt kommunens förmenande alltför många ytterligare 


utredningar. 


• Utredningen saknar framtidsperspektiv. Med det oroliga världsläge vi sett under senare 


tid bör man vara försiktig med att lägga ner väl fungerande verksamheter. Särskilt 


sådana som är svåra att återuppväcka. 


• Utredningen tar inte några regionpolitiska hänsyn 


• Försvarets behov är inte närmare utrett 


• Utredningen saknar risk- och konsekvensanalys beträffande upphörande av allmän 


trafikplikt. 


• Sverige behöver ett mer flexibelt system för trafikplikt, ett system som tar hänsyn till 


tillväxtfaktorer samt förändringar oh osäkerheter i omvärlden. Utredningen saknar 


omvärlds- och framtidsanalys. 


 


Av remissvaret framkommer Sollefteå kommuns synpunkter gällande 


- Utredarens förslag beträffande allmän trafikplikt på Kramfors – Sollefteå flygplats 


- Konsekvenser för Sollefteå kommun 


- Tillväxt 


- Besöksnäring 
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- Höga Kusten Airports potential 


- Utredarens konsekvenser för Västernorrlands län 


- Utredarens förslag beträffande Sundsvall-Timrå flygplats 


- Beredskapsflygplatser 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Remissyttrande Remiss av rapporten Statens ansvar för det svenska 


flygplatssystemet – för tillgänglighet och beredskap. DS 2023:3 


Försvarets yttrande om behov av flygplats, bilaga till yttrandet – Remissvar statens ansvar 


för det svenska flygplatssystemet DS2023:3  


Remiss av rapporten Statens ansvar för det svenska flygplatssystemet – för tillgänglighet 


och beredskap, DS 2023:3. Dnr LI2023/01786. 


Regeringskansliet, Landsbygds- och infrastrukturdepartementet; Statens ansvar för det 


svenska flygplatssystemet, För tillgänglighet och beredskap DS 2023:3 


 


Beslutsplanering 


Kommunstyrelsen 2023-05-09 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen föreslår  


Kommunstyrelsen besluta 


 


att anta förvaltningens förslag till remissyttrande som sitt eget. 


 


Kommunstyrelsens förslag till beslut under mötet 


Mattias Ahlenhed (S) med bifall av John Åberg (S), yrkar på ett tillägg enligt följande: 


Denna fråga är av en så stor betydelse att det hade varit önskvärt med en större utredning – 


där vissa nu icke berörda aspekter ingår. Lämpligtvis i en kommitté-form och som leder till 


ett SOU. 


Jerry Mähler (C) och Fredrik Granholm (C) bifaller yrkandet. 


 


Beslutsgång 


Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 


förslag med tilläggsyrkande enligt Mattias Ahlenhed (S) och John Åberg (S) förslag smed 


bifall av Jerry Mähler (C) och Fredrik Granholm (C). Finner så. 
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§ 97 Dnr KS 163/2023 


 
Remiss: förslag till nytt körkortsdirektiv och vissa körkorts-
återkallelsers effekt inom unionen   


 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  


 


att anta yttrandet som sitt eget  


 


Ärendebeskrivning 


EU-kommissionen har lämnat ett förslag till nytt körkortsdirektiv. Förslaget påverkar 


många ungdomar i Sollefteå kommun som idag äger A-traktorer.  


 


Förvaltningens bedömning  


I mars lämnade EU-kommissionen sitt förslag om ett nytt körkortsdirektiv med bland annat 


konsekvenser för A-traktorer. Kommissionens förslag till nytt körkortsdirektiv innebär en 


möjlighet för länderna att tillåta körkortsinnehavare med ett så kallat B1-körkort att köra en 


personbil med en totalvikt på upp till 2 500 kg och med en begränsad hastighet på 45 km/h. 


B1-körkortet är tänkt för ungdomar från 16 år upp till maximalt 21 år. För att ta B1-körkort 


ska det krävas att man genomgår ett förarprov, det vill säga teoriprov och körprov. 


 


Förvaltningen är positiva till åtgärder som innebär ökad säkerhet och trafikkunskaper hos 


ungdomar. Men ser samtidigt en farhåga att de nya kraven kommer att innebära radikalt 


högre kostnader för ungdomar som har A-traktorer.   


 


Idag krävs ett AM-körkort för att framföra en A-traktor vilket kostar ca 5000 kr. Ett vanligt 


B-körkort kan kosta uppemot 20 000 kronor. Hamnar kostnaden för ett B1 körkort på 


samma nivåer som för ett vanlig B-körkort innebär det en kraftig kostnadsökning för 


många ungdomar.  


 


Förvaltningen anser att detta bör vara en aspekt som regeringen tar i beaktande i 


förhandlingen med EU-kommissionen. Att förslagen ska utformas så att kostnaderna för 


det tidsbegränsade B1-körkortet inte tillåts öka från dagens nivåer.  


 


Beslutsplanering  


Kommunstyrelsen 2023-05-09 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande – Remiss av EU-kommissionens förlag om nytt körkortsdirektiv 


Förslag till remissyttrande – Remiss EU-kommissionens förslag om nytt körkortsdirektiv 


och vissa körkortsåterkallelsers effekt inom unionen 


EU-kommissionens förslag om nytt körkortsdirektiv och vissa körkortsåterkallelsers effekt 


inom unionen 
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Kommunstyrelsens förslag till beslut under mötet 


John Åberg (S), Birgitta Häggkvist (VISK), Kjell Åke Sjöström (V) och Ulrika Frestadius 


(M) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 


 


Beslutsgång 


Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen är redo att gå till beslut. Finner så. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skickas till  


Landsbygds- och infrastrukturdepartementet  
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§ 98 Dnr KS 132/2023 


 
Ansvarsfrihet 2022 – Höga Kusten Airport AB 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 


Kommunfullmäktige besluta 


 


att uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2022 och föreslagen 


vinstdisposition 


 


att bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet 


 


att verksamheten under 2022 bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet 


 


Jäv 


Följande anmäler jäv och deltar inte i beslutet 


Fredrik Granholm (C) 


John Åberg (S) 


Birgitta Häggkvist (VI)  


Jörgen Åslund (VISK) 


 


Ärendebeskrivning  


Resultatet för 2022 uppgåendes till 517 683 kr föreslås balanseras i ny räkning. 


Revisorerna tillstyrker att bolagsstämman disponerar vinsten enligt förslaget i 


förvaltningsberättelsen och beviljar styrelsens ledamöter och verkställande direktören 


ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande Ansvarsfrihet Höga Kusten Airport 2022 


Årsredovisning Höga Kusten Airport AB 2022 


 


Beslutsplanering 


Kommunstyrelsen 2023-05-09 


Kommunfullmäktige 2023-05-29 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen föreslår 


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta 


 


att uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2022 och föreslagen 


vinstdisposition 


att bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet 


att verksamheten under 2022 bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet 
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§ 99 Dnr KS 150/2023 


 
Ansvarsfrihet 2022: Kommunalförbundet Partnerskap Inland – 
Akademi Norr 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 


Kommunfullmäktige besluta 


 


att årsredovisningen för Kommunalförbundet Partnerskap Inland-Akademi Norr 2022 


godkänns.  


 


att förbundets direktion och de förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet för  


året 2022. 


 


Jäv 


Följande anmäler jäv och deltar inte i beslutet 


Johan Andersson (C), ordförande 


 


Birgitta Häggkvist, kommunstyrelsens vice ordförande, ersätter under § 99.  


 


Ärendebeskrivning 


Akademi Norr redovisar för 2022 ett positivt resultat på 267 053 kr. Revisionen bedömer 


att verksamheten i stort har bedrivits på ett ändamålsenligt och ur ekonomisk synpunkt 


tillfredsställande sätt samt att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. Revisionen 


konstaterar också att resultatet är förenligt med de ekonomiska och verksamhetsmässiga 


mål som förbundsdirektionen uppställt. Revisorerna tillstyrker att direktionen och de 


enskilda ledamöterna i detta organ beviljas ansvarsfrihet för år 2022. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande – Ansvarsfrihet 2022 Kommunalförbundet Partnerskap Inland – 


Akademi Norr 


Akademi Norr – Direktionens protokoll 2023-03-03 Beslut om årsredovisningen 


Missiv Beslut om ansvarsfrihet 2022 för direktionen i Kommunalförbundet Partnerskap 


Inland – Akademi Norr 


Revisionsberättelse 2022, Akademi Norr 


Årsredovisning 2022, Akademi Norr 


 


Beslutsplanering 


Kommunstyrelsen 2023-05-09 


Kommunfullmäktige 2023-05-29 
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Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen föreslår 


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta 


 


att årsredovisningen för Kommunalförbundet Partnerskap Inland-Akademi Norr 2022 


godkänns.  


 


att förbundets direktion och de förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet för  


året 2022. 
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Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-05-09 


 


 


 


§ 100 Dnr KS 9/2023 


 
Verksamhets- och ekonomisk uppföljning per mars månad 2023 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 


att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden 


januari – mars 2023. 


 


att uppdra till verksamheter med negativa budgetavvikelser att vidta åtgärder för att komma 


i anslagen budgetram. 


 


att till augusti månads kommunstyrelsesammanträde inkomma med en uppföljning 


bestående av en redovisning av de åtgärder som, under första halvåret 2023, vidtagits för 


att säkerställa en budget i balans. 


 


 


Ärendebeskrivning 


Sollefteå Kommun redovisar efter mars månad ett negativt resultat på 20,6 mnkr, vilket är 


6,9 mnkr bättre än budget.  


Negativa avvikelser uppvisas främst inom Gata och park samt omsorgsverksamheterna, 


medan övriga verksamheter initialt visar ekonomi i balans eller positiva avvikelser. 


Pensionskostnader visar ett kraftigt negativt utfall på grund av högre kostnadsökningar än 


budgeterat, en ny prognos från KPA är beställd inför nästa uppföljning.  


 


Skatterna har en positiv avvikelse till följd av slutavräkning 2022, likaså finansnettot till 


följd av att våra fondplaceringar haft en bra utveckling i början på året. 


 


Beslutsplanering  


Kommunstyrelsen 2023-05-09 


 


Beslutsunderlag:  


Protokoll Allmänna utskottet 2023-04-18, §16 Verksamhets- och ekonomisk uppföljning 


mars 2023 


Förvaltningsyttrande – Verksamhets- och ekonomisk uppföljning mars 2023 


Verksamhetsuppföljning Sollefteå kommun Mars 2023 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen föreslår 


Allmänna utskottet föreslå 


Kommunstyrelsen  


 


att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden 


januari till mars 2023. 
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Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-05-09 


 


 


 


 


Kommunstyrelsens förslag till beslut under mötet 


Tilläggsyrkande från Birgitta Häggkvist (VI) Att uppdra till verksamheter med negativa 


budgetavvikelser att vidta åtgärder för att komma i anslagen budgetram. 


John Åberg (S) yrkar, utifrån Birgitta Häggkvists yrkande, att en uppföljning ska 


presenteras på sammanträdet i augusti. Uppföljningen ska bestå av en redovisning av de 


åtgärder som, under första halvåret 2023, vidtagits för att säkerställa en budget i balans. 


 


Beslutsgång 


Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen kan beslut i enlighet med Birgitta 


Häggkvist (VISK) yrkande med John Åbergs (S) tillägg. Finner så. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Beslutet skickas till 


Ekonomichef 
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Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-05-09 


 


 


 


§ 101 Dnr KS 335/2022 


 
Svar på motion Motordriven ungdom – Framtidens entreprenörer, 
del 2 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår  


Kommunfullmäktige besluta  


 


Att avslå motionen samt att 


 


bidra med 15 000 kronor till en resursperson som, i samplanering med ungdomsenheten 


och Sollefteå Motorförening, kan ge ungdomarna möjlighet att samlas enligt motionens 


intention om motorgård. Summan avser en försöksperiod om tio tillfällen och i slutet av 


perioden utvärderas behov och intresse. 


 


Ärendebeskrivning 


Ärendebeskrivning John Åberg (S) har lämnat in följande motion:  


 


Motorburen ungdom– Framtidens entreprenörer?  


De senaste tio åren har vi kunnat se en enorm utveckling av det som i dagligt tal benämns 


EPA-traktorer, inte bara i vår kommun utan också i övriga delar av landet. Att äga och 


köra en A-traktor är för våra ungdomar många gånger en förutsättning för att kunna träffa 


kompisar och umgås utanför skoltid då kollektivtrafiken i kommunen är begränsad. Aldrig 


tidigare har så många unga tjejer haft egna bilar. Det är viktigt för jämställdheten att det 


finns bra och trygga ställen att träffas på. Regeländringar på senare tid har också gjort det 


enklare ”göra en EPA” av en vanlig bil. Det behövs inte längre lika omfattande 


ombyggnationer av bilen för att bli godkänd. Att meka med sina bilar, installera ljud och 


ljus mm är trots förenklingarna fortfarande ett stort intresse bland ungdomarna och en 


självklar del i att äga en ”EPA”.  


När antalet ungdomar som kör har ökat så har också kritiken mot dem blivit större. 


Ungdomarna vill givetvis samlas, köra, spela musik och umgås och detta kan skapa 


irritation i samhället. Att ge ungdomarna en möjlighet att samlas på ett ställe där de inte 


stör sin omgivning vore därför en önskvärd utveckling. Vi tror att det finns ett stort 


engagemang bland ungdomarna som vi vuxna behöver ta vara på.  


Ungdomar är kreativa och uppfinningsrika när det kommer till att fixa med sina fordon och 


det är möjligt att vi bland dessa har morgondagens entreprenörer och näringsidkare!  


En ”motorgård” med möjlighet till att meka, umgås och fika där ungdomarna själva får ta 


ett stort ansvar för verksamheten tror vi skulle göra mycket för dessa ungdomar. Kanske 


behöver det inte byggas upp en helt ny lokal, kanske finns det möjlighet att hyra in sig i 


redan befintliga.  


 


En utredning finns delvis klar och utifrån den positivitet i frågan som både majoritet och 


opposition uppvisade när en liknande motion behandlades i oktober ser vi att vi bör gå 


vidare och skapa en motorgård i enlighet med motionens intention. 
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Förvaltningens redogörelse och bedömning  


Ungdomsenheten har varit i kontakt med Henrik Edlund på SMF (Sollefteås 


motorförening), Maria Karlström (Lumomek) och Frans Sjölander Sollefteå MK (Sollefteå 


motorklubb).  


 


Sollefteå Motorförening vill under en period hålla öppet en gång i veckan med plats att ta 


in 2 fordon utifrån förutsättningarna att en fritidsledare finns med på plats och dom står för 


kunskapen. SMF har idag ett samarbete med ”Kramfors Young Wheels” som kommer att 


ställa ut sina bilar på deras utställning i maj, dom har även inspirerat klubben till att möta 


upp ungdomarna och är behjälpliga i frågor och funderingar kring arbetet med dem.  


 


Vidare togs kontakt med Lumomek som har en verkstad lite utanför stadskärnan med såväl 


lyft som lackeringsbox för att höra efter om de hade möjlighet att öppna upp för ungdomar, 


vilket de inte har i dagsläget.  


 


Sollefteå Motorklubb arbetar idag mot sin vision att bygga ett garage med Café där man 


vill ha en fritidsgård några kvällar i veckan. För att kunna söka bidrag från Allmänna 


Arvsfonden så krävs ett ritning/byggunderlag, Sollefteå MK har varit i kontakt med läraren 


Helén Johansson på Gymnasiet för att se om dom kan göra det ett skolprojekt, i min 


kontakt med Helén så är hennes bedömning är att det är för komplicerat utifrån att det är ett 


nybygge och att det krävs en arkitekt för uppdraget.  


 


I samråd för att utreda möjligheten att ta fram ett underlag så att föreningen kan göra sin 


ansökan så kontaktades Maria Söderlund, bygg och miljöchef som informerade om att 


framtagande av en sådan ritning innebär en kostnad runt 100 tkr, dessutom så måste 


föreningen söka förhandsbesked om bygglov.  


 


Vidare pratade jag med Bengt Åkerlind, fritidschef som föreslog att föreslå föreningen att 


söka ett projektmedel för en förstudie.  


 


Då processen att bygga en motorgård är långt borta i dagsläget och det finns en förening 


som har möjlighet att ta emot ungdomar en dag i veckan under en prövotid så är min 


bedömning att ge föreningen möjlighet till en fritidsledare/kväll samt stöd från 


Ungdomsenheten att föra dialog med ungdomarna och se över ett system för bokning av 


tider på klubben. Ett klokt steg med möjlighet till en hållbar lösning på sikt. 


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering  


Resurs för att anställa en fritidsledare 5 timmar/veckan under en prövotid på 10 gånger 


inklusive planering med ungdomsenheten och Sollefteå Motorförening. Detta till en 


kostnad om 15.000 kronor  


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Motion Motorburen ungdom – Framtidens entreprenörer del 2  


Protokoll Kommunfullmäktige 2022-11-28, §140 


Motion Motorburen ungdom – Framtidens entreprenörer del 2 
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Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-05-09 


 


 


 


 


Beslutsplanering  


Kommunstyrelsen 2023-05-09  


Kommunfullmäktige 2023-05-29 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen föreslår  


Kommunstyrelsen föreslå  


Kommunfullmäktige besluta  


 


Att avslå motionen. 


 


Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att bidra med 15 000 kronor till en resursperson 


som, i samplanering med ungdomsenheten och Sollefteå Motorförening, kan ge 


ungdomarna möjlighet att samlas enligt motionens intention om motorgård. Summan avser 


en försöksperiod om tio tillfällen och i slutet av perioden utvärderas behov och intresse. 


 


Yrkanden 


John Åberg (S) yrkar att motionen ska anses vara besvarad. 


Birgitta Häggkvist (VI) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 


 


Beslutsgången 


Ordföranden redogör för propositionsordningen och ställer förslagen mot varandra. 


Finner att kommunstyrelsen beslutat enligt Birgitta Häggkvists förslag till beslut, att bifalla 


förvaltningens förslag till beslut.  
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Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-05-09 


 


 


 


§ 102 Dnr KS 333/2022 


 
Svar på motion Plusboende i Näsåker 


 
Beslut 
Allmänna utskottet föreslår 


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta 


 


att avslå motionen och besluta om följande prioritering av driftcentralens lokaler  


• att kommunen i första hand undersöker möjligheterna att nyttja lokalen för 


företagsetablering  


• att kommunen i andra hand ser över möjligheten till nyttjande av lokalen för 


kommunala verksamheter och minska den externa förhyrningen  


• att kommunen i tredje hand utreder behovet och möjligheterna för ombyggnation 


till boende. 


 


Ärendebeskrivning 


Gunilla Fluur (Landsbygdspartiet oberoende, Sollefteå) har lämnat in en motion gällande 


Plusboende, Näsåker.  


 


”Kommunen köpte för några år sedan den sk. Driftcentralen på Prästnipan i Näsåker. 


Bostadsbolaget Solatum har även haft planer på ombyggnation till lägenheter för äldre. 


Vattenfall som sålde fastigheten har efter köpet hyrt en del av huset, men håller nu på med 


nybyggnation i annan del av byn och har för avsikt att lämna hela fastigheten.  


 


Då det inte finns boende för äldre i Näsåker, som är mogna att lämna sina fastigheter och 


på så sätt bereda plats för nya bostadssökande är en lösning av stort värde. Detta då 


många unga familjer söker boende för att kunna flytta in just till Näsåker.  


 


Landsbygdspartiet oberoende Sollefteå yrkar därför: - att ett återupptagande av tidigare 


planer för plusboende i Näsåker sker.” 


 


Förvaltningens redogörelse 


Sollefteå kommun äger sedan 2003-06-25 fastigheten Ådalslidenskyrkojord 17:29 i 


Näsåker. Fastigheten består av kontorslokaler som till del hyrs av Vattenfall AB. Bolaget 


har informerat Sollefteå kommun om att de har för avsikt att investera i nya kontorslokaler 


i Näsåker och flytta all sin verksamhet till de nya lokalerna.  


 


Kontorsbyggnadens vakanta delar hyrs tillfälligt av en ideell förening, Workspace 


Nämforsen. De driver en verksamhets om benämns Niphubben. Det är en verksamhet som  


bedrivs helt av ideellt engagemang i syfte att skapa en mötesplats i Näsåker och för 


distansarbete och bidra till inflyttning till bygden 
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Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-05-09 


 


 


 


 


Sollefteå kommun är i dag på en tillväxtresa där återetableringen av I21 Västernorrlands 


regemente och Unipers planer på en fabrik för grönt flygbränsle är drivande. I kölvattnet av  


dessa aktörer får kommunen förfrågningar från andra företag om möjligheter till att 


etablera sig.  


Tillgången till kontorslokaler med inflyttningsmöjligheter i ett kortare perspektiv är inte 


sällan en utmaning. Även om dessa förfrågningar oftast är koncentrerade till central-orten, 


så känns det relevant att under en period göra lokalerna i Näsåker tillgängliga för en 


etablering av ny näringsverksamhet. Arbetet med att attrahera nya företag till lokalerna kan 


påbörjas när Vattenfall AB meddelat utflyttningsdatum och bör pågå i minst 1–2 år. 


 


Samråd  


Samråd har skett med tillväxtchef Mikael Näsström. 


 


Beslutsplanering 


Allmänna utskottet 2023-04-18  


Kommunstyrelsen 2023-05-09  


Kommunfullmäktige 2023-05-29 


 


Beslutsunderlag 


Protokoll Allmänna utskottet, 2023-04-18, §17 


Förvaltningsyttrande Motion, ”Plusboende” Näsåker. 2023-04-05 


Protokoll Kommunfullmäktige 2022-11-28, §141  


Motion – ”Plusboende” Näsåker 2021-11-26, Gunilla Fluur, Landsbygdspartiet oberoende,  


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen föreslår  


Allmänna utskottet föreslå  


Kommunstyrelsen föreslå  


Kommunfullmäktige besluta  


 


att avslå motionen och besluta om följande prioritering av driftcentralens lokaler  


• att kommunen i första hand undersöker möjligheterna att nyttja lokalen för 


företagsetablering  


• att kommunen i andra hand ser över möjligheten till nyttjande av lokalen för 


kommunala verksamheter och minska den externa förhyrningen  


• att kommunen i tredje hand utreder behovet och möjligheterna för ombyggnation 


till boende för äldre 


 


Yrkanden 


John Åberg (S) yrkar på bifall till motionen. 


Birgitta (VI) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag till beslut. 
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Kommunstyrelsen 
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Sammanträdesdatum 


2023-05-09 


 


 


 


 


Beslutsgång 


Ordförande redogör för propositionsordningen. 


John Åbergs(S) yrkande om bifall till motionen. 


Birgitta Häggkvist (VISK) yrkande om beslut enligt allmänna utskottets förslag. 


 


Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med allmänna utskottets förslag 


till beslut. 
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§ 103 Dnr KS 51/2023 


 
Svar på motion – Inventera den ”kommunala matsäkerheten” 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 


Kommunfullmäktige besluta  


 


att bifalla motionen samt 


 


att genomföra en inventering av Sollefteå kommuns självförsörjningsgrad via 


Hushållningssällskapets metodik inklusive redovisning och seminarium. Detta är första 


steget i ett arbete som behöver sträcka sig över en längre tid.  


 


Tjänsten kostar cirka 50 000 – 60 000 kr för inventering och redovisning och tillhörande 


seminarium. Statliga beredskapsmedel kan bekosta aktiviteten. 


 


Ärendebeskrivning/Sammanfattning  


Förvaltningen föreslår att inledningsvis genomföra en inventering av Sollefteå kommuns 


självförsörjningsgrad via Hushållningssällskapets metodik inklusive redovisning och 


seminarium. Därefter kan kommunen vid behov ta fram och eventuellt vidta åtgärder för att 


stimulera lokal matproduktion, förädling och efterfrågan på lokala livsmedel. Åtgärder som 


tas fram som en del i Hushållningssällskapets redovisning eller i efterföljande seminarier 


behöver värderas och utvärderas beroende på vad som är möjligt att genomföra.  


 


Arbetet kommer behöva involvera flera kommunala verksamheter (beredskap, näringsliv, 


kost och eventuellt flera) samt politisk representation. Beroende på åtgärder involveras 


även näringsidkare i arbetet.  


 


Det första steget föreslås vara att köpa tjänsten ”Försörjningsbalans-Kommun” från 


Hushållningssällskapet. Kostnad på cirka 50 000 – 60 000 kr för inventering och 


redovisning och tillhörande seminarium. Statliga beredskapsmedel kan bekosta aktiviteten.  


 


Det pågående arbetet med kontinuitetsplanering för kommunens kostverksamhet skall 


fortgå med hänsyn tagen till den utveckling av livsmedelsberedskapen som sker i hela 


Sverige som en del i totalförsvarsarbetet.  


 


Det pågående arbetet med att försöka underlätta för lokala producenter av livsmedel att 


sälja sina produkter till den kommunala kostverksamheten skall fortgå som tidigare men 


kan kanske utökas beroende på resultat av arbetet med försörjningsbalansen.  


 


Pågående och nya lokala initiativ och goda exempel på ökning av beredskap inom 


livsmedelsproduktion, förädling och stimulans av efterfrågan av lokalproducerade  
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livsmedel föreslås lyftas fram och göras kända för att möjliggöra spridning av dessa goda 


exempel till fler orter i kommunen och utanför kommunen. 


 


Förvaltningens bedömning  


Det är relevant att påbörja en process för att skapa en bild av nuläget avseende 


försörjningsgraden i kommunen samt ta fram och bedöma vilka eventuella åtgärder som är 


relevanta och möjliga att vidta för att förbättra försörjningsgraden. Det är viktigt att redan 


pågående åtgärder inom kostenheten och beredskapsplaneringen fortgår lika som i nuläget 


även under arbetet med försörjningsbalansen och identifierade övriga åtgärder.  


 


Yttrandet är skrivet av Säkerhetssamordnare och kommunicerat med kostenhetens chefer. 


 


Beslutsplanering 


Allmänna utskottet 2023-04-18 


Kommunstyrelsen 2023-05-09 


Kommunfullmäktige 2023-05-29 


 


Beslutsunderlag/Lagrum  


Protokoll Allmänna utskottet, 2023-04-18, §18 


Förvaltningsyttrande Motion - Inventera den ”kommunala matsäkerheten”, 2023-03-29 


Lag (2006:544) Kommuners och regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser i 


fredstid och höjd beredskap 3 kap 1§  


Protokoll Kommunfullmäktige, 2023-02-27, §3 


Motion - Inventera den ”kommunala matsäkerheten”, Gunilla Fluur (LpO) 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen föreslår  


Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslå  


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta  


 


att bifalla motionen samt 


 


att genomföra en inventering av Sollefteå kommuns självförsörjningsgrad via 


Hushållningssällskapets metodik inklusive redovisning och seminarium. Detta är första 


steget i ett arbete som behöver sträcka sig över en längre tid.  


 


Tjänsten kostar cirka 50 000 – 60 000 kr för inventering och redovisning och tillhörande 


seminarium. Statliga beredskapsmedel kan bekosta aktiviteten. 


 


Bokning av analys och redovisning/seminarium kan göras innan beslut i Fullmäktige då 


medel för åtgärden redan finns i verksamheten. Hushållningssällskapet har svarat att man 


vid bokning i april kan genomföra redovisning och seminarium under senare delen av maj 


och hela juni. Inriktning för bokning önskas vid KS-AU mötet 18 april 2023.  
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Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering  


I det korta perspektivet medför förslaget en kostnad på 50 000 – 60 000 kronor från 


krisberedskapsmedel. Kostnaden på sikt kan öka om kommunen väljer att satsa på att 


stödja den lokala produktionen mer än i nuläget eller bedömer att andra åtgärder skall 


vidtas för att säkra livsmedelsförsörjningen till kommunens befolkning på andra sätt. 


Statliga beredskapsmedel kan bekosta vissa åtgärder men bedömningen behöver ske från 


fall till fall beroende på åtgärd.  


 


Allmänna utskottets förslag till beslut  


Allmänna utskottet föreslår 


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta  


 


att bifalla motionen samt 


 


att genomföra en inventering av Sollefteå kommuns självförsörjningsgrad via 


Hushållningssällskapets metodik inklusive redovisning och seminarium. Detta är första 


steget i ett arbete som behöver sträcka sig över en längre tid.  


 


Tjänsten kostar cirka 50 000 – 60 000 kr för inventering och redovisning och tillhörande 


seminarium. Statliga beredskapsmedel kan bekosta aktiviteten. 


 


Yrkanden 


John Åberg (S), Pär Gottvall (SD), Ulrika Frestadius (M) och Fredrik Granholm (C) yrkar 


bifall till motionen.   


 


Beslutsgång 


Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen är redo att gå till beslut. Finner så. 
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§ 104 Dnr KS 365/2022 


 
Svar på motion – Näridrottsplats på Remsle 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 


Kommunfullmäktige besluta  


 


att avslå motionen 


 


Ärendebeskrivning  


Motionärerna föreslår att en näridrottsplats tillskapas på Remsle i anslutning till 


Nipanskolan. Motionärerna hänvisar till att det finns flera näridrottsplatser runt om i 


kommunen och hänvisar bland annat till multirinken vid Vallaskolan samt att barn och 


unga på Remsle saknar den möjligheten.  


 


Därav föreslår motionsställarna att:  


- Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen i uppdrag att planera för, och inrätta en 


näridrottsplats på Remsle  


- Ungdomsdelegationen ansvarar för att föra dialog med barn och ungdomar gällande 


utformning.  


Samt att näridrottsplatsen skall vara i bruk till sommarlovet 2023.  


 


Förvaltningens bedömning  


Motionärerna hänvisar till den näridrottsplats som finns på Vallaskolan. En likadan 


multirink är under planering i Långsele tillsammans med Långsele IF. En förutsättning för 


detta är extern finansiering och kostnaden för denna näridrottsplats beräknas till 800 tkr. 


Detta dock baserat på de priser som gällde för 2022.  


 


Förvaltningen delar motionsställarnas intention och anser att idén är god. För detta krävs 


dock en finansiering vilket idag saknas. Uppskattad kostnad uppgår till minst 800 tkr då 


inflationen varit påtaglig sedan inköp av multirinken till Långsele och detta finns i nuläget 


inte i budgeten.  


 


December 2022 lämnade Kommunfullmäktiges tillfälliga beredning för ungdomars 


delaktighet sin slutrapport. I rapporten lyfts en rad olika aktiviteter som ungdomar själva 


har pekat på. Ska kommunfullmäktige avsätta medel anser förvaltningen att medel bör 


avsättas till att genomföra de punkter som ungdomarna själva har föreslagit.  


 


Ett liknande förslag fast med tonvikt på sommaraktivitet och möjlighet till 


rullskridsko/bandyrink avgjordes november 2022, en månad innan denna motion 


inlämnades. Förvaltningen ser precis som redogjordes för i samband med svaret på 


medborgarförslaget en del andra möjligheter för att uppfylla förslagets intentioner.  
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Dels tittas det på förutsättningar för att bygga en multihall, dels finns flera alternativa 


placeringar. Eventuellt skulle asfaltytan vid Västraskogen kunna rustas upp med en 


tydligare uppdelning mellan parkering och aktivitetsyta. Här skulle ett flertal aktiviteter 


kunna rymmas under såväl vinter som sommartid. Finansieringen skulle kunna lösas 


genom samarbete med en förening som kan söka medel via t.ex Allmänna Arvsfonden eller 


Riksidrottsförbundet för ändamålet.  


 


Förvaltningen kan i den kontinuerliga dialogen med föreningar utröna om det finns intresse 


från någon förening att åta sig uppdraget att leda arbetet med att utveckla en ansökan om 


externa medel för att tillskapa en näridrottsplats som även möjligen skulle kunna tillgodose 


medborgarförslagets önskemål om rullskridsko/bandyrink. 


 


Beslutsplanering 


Allmänna utskottet 2023-04-18 


Kommunstyrelsen 2023-05-09 


Kommunfullmäktige 2023-05-29 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen föreslår 


Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslå  


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta  


 


att avslå motionen 


 


Allmänna utskottets förslag till beslut 


Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår  


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta  


 


att avslå motionen 


 


Yrkanden 


Lena Österlund (S) yrkar bifall till motionen 


Birgitta Häggkvist (VI) yrkar bifall till utskottets förslag till beslut. 


 


Beslutsgång 


Ordförande redogör för propositionsordningen. 


Lena Österlund (S) yrkande om bifall till motionen. 


Birgitta Häggkvists (VI) yrkande om bifall till utskottets förslag att avslå motionen. 


 


Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med allmänna utskottets förslag 


till beslut. 


 


Reservation 


Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för eget förslag till beslut.  
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§ 105 Dnr KS 72/2022 


 
Internkontrollplan 2022, uppföljning 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 


att godkänna redovisning av genomförd internkontroll 2022. 


 


Ärendebeskrivning 


I kommunallagen 6 kap 6 § regleras nämndernas och styrelsernas ansvar för 


internkontrollen:  


 


”Nämnderna skall var och en inom sitt område se till att verksamheten bedrivs i enlighet 


med de mål och riktlinjer som fullmäktige har bestämt samt de föreskrifter som gäller för 


verksamheten. De skall också se till att den interna kontrollen är tillräcklig samt att 


verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredsställande sätt. Detsamma gäller när vården av 


en kommunal angelägenhet med stöd av10 kap. 1 § har lämnats över till någon annan”. 


 


Enligt reglementet för internkontroll har kommunstyrelsen det yttersta ansvaret för den 


interna kontrollen.  


 


Som stöd i internkontrollarbetet används COSO-modellen. Modellen bygger på att den 


interna styrningen och kontrollen är en process där såväl den politiska som den 


professionella ledningen och övrig personal samverkar. Processen är utformad för att med 


rimlig grad av säkerhet kunna uppnå följande mål: 


- ändamålsenlig och kostnadseffektiv verksamhet 


- tillförlitlig rapportering och information om verksamheten 


- efterlevnad av tillämpliga lagar, föreskrifter, riktlinjer mm. 


 


 


Resultat 


Internkontrollen för 2022 omfattade 9 kontrollmoment. Kontrollmoment 2, 


Ärendehanteringsprocessen i styrelsen och förvaltningen, utgick ur kontrollen 2021 och 


utgår även 2022 med anledning av förändringar på kanslichefsposten. 


Sammantaget visar granskningen ett relativt bra eller förväntat resultat. Kontrollmoment 1, 


Skolplikt, föreslås utgå då resultatet inte visade behov av ny kontroll. Momentet som rör 


avtalstrohet avseende LOU bör tills vidare återkomma årligen inom olika områden. De 


moment som avser socialtjänst har varit årligen återkommande vilket beror på 


allvarligheten i verksamheten och personalomsättning. I år utgår dock momentet 


Handläggningstider med hänsyn till bra resultat. Momentet kommer att återkomma 2024. 
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Förvaltningens bedömning 


Förvaltningen bedömer att internkontrollarbetet har genomförts i verksamheterna enligt 


upprättad plan. Många av momenten återkommer i 2023 års internkontrollplan mot 


bakgrund av dessas allvar. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande Redovisning av genomfört internkontrollarbete 2022 


Internkontrollplan 2022 


 


Beslutsplanering 


Kommunstyrelsen 2023-05-09 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Kommunstyrelseförvaltningen föreslår  


kommunstyrelsen besluta  


 


att godkänna redovisning av genomförd internkontroll 2022. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Beslutet skickas till 


Utredaren 
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§ 106 Dnr KS 103/2023 


 
Internkontrollplan 2023 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 


att fastställa internkontrollplan 2023 enligt förvaltningens förslag 


 


Ärendeberedning 


I kommunallagen 6 kap 6 § regleras nämndernas och styrelsernas ansvar för 


internkontrollen:  


 


”Nämnderna skall var och en inom sitt område se till att verksamheten bedrivs i enlighet 


med de mål och riktlinjer som fullmäktige har bestämt samt de föreskrifter som gäller för 


verksamheten. De skall också se till att den interna kontrollen är tillräcklig samt att 


verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredsställande sätt. Detsamma gäller när vården av 


en kommunal angelägenhet med stöd av10 kap. 1 § har lämnats över till någon annan”. 


 


Enligt reglementet för internkontroll har kommunstyrelsen det yttersta ansvaret för den 


interna kontrollen.  


 


Inom kommunstyrelsens verksamhet ansvarar kommunchef för att anvisningar för den 


interna kontrollen följs.   


 


De verksamhetsansvariga cheferna på olika nivåer i organisationen är skyldiga att följa 


reglemente och anvisningar om intern kontroll samt att informera övriga anställda om 


reglementets och riktlinjernas innebörd. Vidare ska de se till att de arbetsmetoder som 


används bidrar till en god intern kontroll. Brister i den interna kontrollen ska omedelbart 


rapporteras till närmast överordnad.  


 


Övriga anställda är skyldiga att följa antagna riktlinjer och anvisningar i sin arbetsutövning. 


Brister som framkommer i den interna kontrollen ska snarast rapporteras till närmast 


överordnad eller till den som styrelsen utsett. 


 


Som stöd för den interna kontrollen finns COSO-modellen. 


 


Modellen bygger på att den interna styrningen och kontrollen är en process där såväl den 


politiska som den professionella ledningen och övrig personal samverkar. Processen är 


utformad för att med rimlig grad av säkerhet kunna uppnå följande mål: 


- ändamålsenlig och kostnadseffektiv verksamhet 


- tillförlitlig rapportering och information om verksamheten 


- efterlevnad av tillämpliga lagar, föreskrifter, riktlinjer mm. 
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Förvaltningens bedömning 


Internkontrollplanenen för 2023 består av 10 moment. Momenten har bestämts med 


utgångspunkt i resultatet av 2022 års kontroll, verksamheternas egna bedömningar av vad 


som behöver kontrolleras igen samt ett antal nya moment som tidigare bedömts behöva bli 


föremål för kontroll.   


 


Förvaltningen bedömer att förslaget till internkontrollplan 2023 är utformad på ett sådant 


sätt att målen med internkontrollen, med rimlig grad av säkerhet, kan uppnås.  


Resultatet av internkontrollen för 2022 redovisas vid kommunstyrelsens sammanträde i maj 


2023. 


 


Beslutsplanering 


Ärendet bereds i kommunstyrelsens allmänna utskott. Beslut fattas av kommunstyrelsen.  


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
De kontrollmoment som ingår i internkontrollplanen 2023 bedöms kunna utföras i den 


befintliga verksamheten och själva kontrollen bedöms därmed inte medföra någon utökad 


kostnad.  


 


Beslutsunderlag/Lagrum 


Kommunallag (2017:725)  


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Beslutet skickas till 


Utredaren  
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§ 107 Dnr KS 4/2023  


 
Delgivningar 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 


att delgivningarna läggs till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delgivningar lämnats 


 


− Årsredovisning Leader Höga Kusten 2022 


− Uppföljningsbeslut vidtagna åtgärder efter tillsyn Lillänget skola (dnr 2022:6089) 


− Beslut om slutligt LONA bidrag för det lokala naturvårdsprojektet ”Norsjön, kultur 


och friluftsliv” (dnr 501-3744-2021) 


− Nya stadgar ideella Föreningen BizMaker, 2023-05-25 


− Protokoll extra stämma ideella Föreningen BizMaker, 2023-04-09 


− Beslut att avslå överlagat KS beslut 2022-06-07 gällande byggsanktionsavgift 


Linsänket 3  
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§ 108 Dnr KS 14/2023 


 
Delegeringsbeslut 
 
Beslut 


 


Kommunstyrelsen beslutar  


 


att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 


redovisning 


 
− Förteckning över beslut i individärenden – utskottet för vård och omsorg, mars 2023 


− Delegeringslista IFO, Ekonomiskt bistånd, BUF Vuxen 2023-03-15 – 2023-04-14 


− Delegationslista färdtjänst och riksfärdtjänst 2023-03-15 – 2023-04-14 


− Förteckning över beslut i individärenden – Utskottet för Vård- och Omsorg, april 2023 


− Återrapportering delegeringsbeslut till KS – Miljö och Bygg, april 2023 
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§ 109 Dnr KS 8/2023 


 
Valärenden 
 
Beslut 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


att välja Jörgen Åslund (VI) som stämombud till årsstämman för Sollefteå Näringslivs AB. 


 


Ärendebeskrivning  


Kommunstyrelsen har att välja representant till årsstämman för Sollefteå Näringslivs AB 


2023–2026. 


 


Förslag till beslut under mötet 


Birgitta Häggkvist (VI) föreslår Jörgen Åslund (VI) som stämombud till årsstämman för 


Sollefteå Näringslivs AB 


 
Beslutsgång 


Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen beslutar att välja Jörgen Åslund (VI) till 


ombud inför Sollefteå Näringslivs AB årsstämma. Finner så. 
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§ 110 


 
Initiativärende - Kommunal transparens i Social media,  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar  


 


att avslå initiativärendet. 


 
Ärendebeskrivning 


Socialdemokraterna, genom John Åberg (S) har inkommit med ett initiativärende till 


Kommunstyrelsen.  


 
Myndigheters användande av social media som kanal för utåtriktad information har ökat 


kraftigt det senaste årtiondet. Det finns positiva sidor av de, exempelvis att det går snabbt, 


är lättillgängligt för invånarna och att möjligheterna att få ut information har ökat. 


 


Vi anser att utvecklingen är övervägande bra, men har ändå några synpunkter på hur det 


kan bli bättre. 


En myndighet har ett ansvar att vara transparent i sin kommunikation. Det finns risker med 


att en myndighet snabbt och anonymt skickar ut information tillmedborgare, exempelvis att 


fakta inte hinner kollas eller att politiska ställningstaganden oavsiktligt skapas och 


kommuniceras ut av osynliga tjänstepersoner på myndigheten. 


 


Eftersom Sollefteå kommuns aktiviteter i  social media tangerar nyhetsförmedling och 


journalistik kan vi göra jämförelsen med en tidning där en journalist alltid stå för sin 


artikel och det finns en ansvarig utgivare. 


 


Vi anser att det är viktigt att Kommunens utåtriktade kommunikation ska vara helt 


transparent och föreslår därför att: 


 


Sollefteå kommuns inlägg och kommentarer i Sociala media ska med namn och titel 


undertecknas v den eller den som författat inlägget. 


 
Yrkanden 


Birgitta Häggkvist (VI) yrkar avslag med följande motivering 


• Det är 3 personer som har tillgång till huvudkontot på Facebook för Sollefteå 


kommun.  


• Undrar man över ett specifikt inlägg så kan administratörerna se vem det är som har 


lagt upp vad.  


• Inläggen är inte anonyma. Kommunens logga syns tydligt. 


• Syftet med kommunens Facebook sida är att informera om vår verksamhet och 


det som händer i vår kommun. De som administrerar Facebooksidan är personal 


på kommunikationsenheten. 
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• Administratörerna är negativa till att skriva ut sina namn. Särskilt med tanke på 


tonläget som råder överallt just nu.   


• Kommuner runt om i Sverige hanterar detta precis som Sollefteå kommun gör.  


• Det går inte att jämföra med tidningar och journalister.  
 


Therese Kåren (C) bifaller Birgittas yrkande. 


Fredrik Granholm (C) yrkar avslag till initiativärendet. 


 


John Åberg (S) med bifall av Lena Österlund (S) och Mikael Sjölund (S) yrkar att 


initiativärendet ska beredas. 


 


Beslutsgång 


Ordföranden redogör för propositionsordningen.  


Birgitta Häggkvist (VI) med bifall av Therese Kårén (C) och Fredrik Granholm (C) yrkar 


avslag. 


John Åberg (S) med bifall av Lena Österlund (S) och Mikael Sjölund (S) yrkar att 


initiativärendet ska beredas. 


 


Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med Birgitta Häggkvist (VI) 


avslagsyrkande med bifall av Therese Kårén (C) och Fredrik Granholm (C). 


 
Reservationer 


Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för eget yrkande. 


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 





